
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 11:48:20) 
 
 Kolege poslanici počinjemo rad. 
 Otvaram Prvu sjednicu Prvog redovnog proljećnog zasijedanja u 2017. godini Skupštine 
Crne Gore 26. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvao  Supštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda.  
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu sjednice.  
 Da bismo utvrdili dnevni red dozvolite da vas obavijestim o predlogu za dopunu 
predloženog dnevnog reda.  
 Poslanici: Marta Šćepanović, Bogdan Fatić, Filip Vuković, Petar Smolović i Maja Bakrač 
predložili su da se na dnevni red stavi Predlog odluke o prihvatanju Aneksa 1 akcionarskog 
ugovora između države Crne Gore i A2A .... sa predlogom Aneksa1 Ugovora akcionara.  
 Da li jedan od poslanika želi da obrazloži predlog? Ne želi.  
 Stavljam na glasanje predlog poslanika Marte Šćepanović, Bogdana Fatića, Filipa 
Vukovića, Petra Smolovića i Maje Bakrač da se na dnevni red stavi Predlog odluke o prihvatanju 
Aneksa1 akcionarskog Ugovora između države Crne Gore i A2A sa Predlogom Aneksa1 Ugovora 
akcionara.  
 Otvaram glasanje.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, pa konstatujem da je Skupština 
prihvatila Prijedlog.  
 Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini.  
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za pa objavljujem da je za sjednicu utvrđen 
sledeći dnevni red:  
 1. Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o mjerama države luke za sprečavanje, 
suzbijanje i otklanjanje nezakonitog, neprijavljenog i neregulisanog ribolova;  
 2. Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o osnivanju Regionalne kancelarije za 
saradnju mladih;  
 3. Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Evropske zajednice za atomsku 
energiju i država nečlanica Evropske unije o učešću država nečlanica Evropske unije u sistemu 
Zajednice za ranu razmjenu informacija u slučaju radiološkog vanrednog događaja;  
 4. Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije Međunarodne organizacije rada o zaštiti i 
zdravlju na radu (lučki radnici) broj 152;  
 5. Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije Međunarodne organizacije rada o 
identifikacionim dokumentima pomoraca (revidirana), broj 185;  
 6. Predlog odluke o prihvatanju Aneksa1 akcionarskog Ugovora između države Crne Gore i 
A2A sa Predlogom Aneksa1 Ugovora akcionara i 
 7. Izbori i imenovanja.  
 Prelazimo na dnevni red.  
 Prva tačka - Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o mjerama države luke za 
sprečavanje, suzbijanje i otklanjanje nezakonitog, neprijavljenog i neregulisanog ribolova. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su mr Milutin Simović, potpredsjednik Vlade za ekonomsku 
politiku i finansijski sistem i ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja i Danijela Stolica, generalna 
direktorica Direktorata za poljoprivredu i ribarstvo. 
 Potpredsjednik Vlade i ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja Milutin Simović, zamolio nas 
je i obavijestio da neće biti u prilici da  prisustvuje sjednici Skupštine, tako da će predlog zakona 
obrazlagati drugi ovlašećni predstavnik predalagača.  
 Izvjestioci Odbora su: Jovanka Laličić, Zakonodavnog odbora i Nada Drobnjak, Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres kolege. 
 Da  li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Ima riječ Danijela Stolica, generalna direktorica Direktorata za poljoprivredu i ribarstvo. 
Izvolite. 



 
 
 DANIJELA STOLICA (06.03.17 11:54:08) 
 
 Uvaženi predsjedniče Skupštine, uvažene poslanice i poslanici, 
 Zakon o potvrđivanju Sporazuma o mjerama države luke za sprečavanje, suzbijanje i 
otklanjanje nezakonitog, neprijavljenog i neregulisanog ribolova je sporazum organizacije za hranu 
i poljoprivredu ujedinjenih nacija FAO i on je  nastao 2009.godine i predstavlja značajan 
međunarodni napredak u globalnim naporima u borbi protiv  nezakonitog ribolova. Proistekao iz 
potrebe da se na međunarodnom nivou spriječi obavljanje  nezakonitog, neprijavljenog i 
neregulisanog ribolova i štete koje nanosi kako morskim rerursima morskim ekosistemima  i 
sredstvima za život legitimnih ribara. Ciljevi ovog sporazuma usklađeni su sa strategijom ribarstva 
Crne Gore i Akcionim planom za prenošenje i sprovođenje pravne tekovine EU njegovim 
donošenjem nastavit će se sa usaglašavanjem propisa u oblasti morskog ribarstva Crne Gore sa 
principima  zajedničke ribarstvene politike. Samim tim obezbijediti dosljedna primjena na osnovu 
mehanizama i instrumenata evropske politike i bolje održivo upravljanje ribarstva u Crnoj Gori. 
Crna Gora 2007. godine, punopravna nje članica organizacije za hranu i poljoprivredu (FAO), a od 
2008.godine i Generalne komisije  za ribarstvo Mediteran. Ratifikacijom ovog sporazuma Crna 
Gora će ispuniti obavezu implementacije mjera za racionalno iskorišćavanje i očuvanje živih 
resursa mora iz ranije potpisanih sporazuma sa  FAOM i ... Ali, prvenstveno dati svoj dorpinos u 
sprečavanju nelegalnog ribolova na globalnom nivou.  
 Ovim propisom planira se sprečavanje suzbijanja i otklanjanje neregularnog ribolova kroz 
sprovođenje efektivnih mjera države luke odnosno kroz onemogućavanje iskrcaja i prekrcaja 
nezakonito izlovljene ribe i drugih morskih organizama na međunarodnom nivou. Da bi mogla da  
kontroliše strana plovila Crna Gora je u obavezi da uspostavi mjere  za sprečavanje i iskrcavanje 
ribe i drugih morskih organizama koji potiču iz nelegalnog ribolova u svojim lukama koji su 
otvorene za međunarodni saobraćaj tj. mjere  države luke. Iz tog razloga ove luke nakon 
ratifikacije trebaju biti proglašene mjestima prvog iskrcaja za strana ribarska plovila. Odredbe 
sporazuma podrazumijevaju stvaranje  novih privrednih subjekata  na tržištu i  tržišnu konkurenciju 
i to kroz smanjenje broja nelegalnih i povećanje broja legalnih ribolovaca, a samim tim i zbog 
povećanja ponude  ribe i ribljih proizvoda kroz legalne tokove. Primjena odredbe ovog sporazuma 
je od izuzetne važnosti za razvoj ribarskog sektora, status i očuvanje živih resursa mora. 
Implementacijom sporazuma u punoj mjeri neophodno je da bi se osiguralo da se borba protiv 
nelegalnog ribolova i u Crnoj Gori vrši na adekvatan način.  
 Na kraju želim da istaknem da će stupanjem na snagu ovog sporazuma i njegova efikasna 
primjena ne samo ojačati međunarodni napredak da se obuzda  nelegalni ribolov već i doprinijeti  
jačanju i upravljanju vlasti na svim nivoima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 11:56:10) 
 
 Hvala vama. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne  žele, u redu. 
 Otvaram za diskusiju. 
 Ko od poslanika želi riječ? 
 Imam prijavljenog poslanika Mihaila Anđušića. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (06.03.17 11:56:35) 
 
 Gospodine predsjedniče, uvaženi građani, poštovani predstavnici predlagača ispred 
resornih ministarstava, uvažene kolege. 
 S obzirom da se radi o potvrđivanju Sporazuma međunarodnog karaktera, ja ću u 
najkraćem se osvrnuti na nekoliko karakterističnih teza za koje sam siguran da kroz ovaj 



sporazum i njegovo sprovođenje mogu imati nemjerljiv značaj za unapređenje klime u ovoj oblasti, 
a takođe i na proces pristupnih pregovora odnosno pregovaračkog poglavlja na koji se on odnosi.  
 Dakle, jasno je da su osnovni  razlozi za donošenje zakona za ratifikaciju ovog sporazuma 
proistekli iz potrebe razvoja i unapređenja sistema za borbu protiv nelegalnog, neprijavljenog i 
neregulisanog ribolova. Crna Gora još od 2007.godine pristupanjem u članstvo najznačajnijih 
međunarodnih organizacija koja se bave ovim pitanjima napravila je inicijalno najznačajniji iskorak 
u borbi sa ovom problematikom, a ovaj sporazum je tek jedan od realizovanih obaveza koje 
proizilaze iz članstva i aktivnosti u ovim organizacijama. Primjena odredbi iz ovog sporazuma je od 
izuzetne važnosti za razvoj ribarskog sektora statusa i očuvanja živih resursa mora. Koliki je 
značaj primjene mjera iz ovog sporazuma na globalnom nivou, ne samo u Crnoj Gori ukazuju 
alarmantni podaci da je 80% mediteranskih resursa mora već uništeno. Ovi podaci jasno govore 
da neregulisan i nezakonit ribolov u najgorem slučaju mogu dovesti do  totalnog kolapsa  ribarstva 
i ozbiljno ugroziti stanje ribljeg fonda. Ono što zaista smatram pored svih ovih jasnih pokazatelja  
da je takođe podjednako bitno za državu Crnu Goru i probleme koje ima u ovoj oblasti jeste zaista 
veliki broj jasnih i konkretnih mjera koje primjena ovog sporazuma nosi sa  sobom i koje mogu 
koristiti resorno ministarstvo i ostalim zainteresovanim stranama u ovoj branši da poprave stanje 
kada je ribarstvo u Crnoj Gori u pitanju i to ne samo na nivou morskog ribolova.  
 Takođe, veoma značajna odrednica ovog sporazuma koja posebno privlači pažnju u našem 
slučaju tiče se činjenice da učesnici, potpisnici ovog sporazuma obavezuju se da će posebnu 
pažnju posvetiti malim ostrvskim i državama u razvoju koje su potpisnice ovog ugovora, sa 
posebnim akcentom na ojačanje logistike, učešće u međunarodnim organizacijama i tehničkoj 
pomoći. Bitno je istaći da realizacija mjera iz ovog ugovora će u mnogome uticati na mogućnost 
iskorišćavanja sredstava iz pristupnih i strukturnih fondova u ovoj fazi pregovora, a takođe i nakon 
formalnog ulaska u Evropsku uniju. Zaista sam ubijeđen da kroz početne faze učešća u 
najznačajnim međunarodnim organizacijama iz ove oblasti kroz ono nešto što je  kvalitetno 
urađena strategija ribarstva za period od 2015. do 2020.godine, a naročito Zakonom o morskom 
ribarstvu i marikulturi koji je predvidio veliki broj  propisa i pravilnika, resorno ministarstvo i država 
su napravili ogromne iskorake u ovoj oblasti i da će rezultati ovih aktivnosti vrlo brzo biti vidljivi 
svima nama.  
 Ono što bih na kraju kao neku ličnu impresiju i ako dozvoljavate jednu vrstu sugestije 
prema  resornim ministarstvima kao krovnoj instituciji Ministarstvu poljoprivrede istakao  jeste da 
se nadam da će jedan broj institucija koje nijesu pod direktnim nadležnostima ovog resornog 
ministarstva ali su svakako usko povezane kroz ove aktivnosti iskoristiti preporuke i odrednice iz 
ovog ugovora i dobrim dijelom unaprijediti svoje funkcionisanje u više pravaca. Ovdje prvenstveno 
mislim na Upravu za inspekcijske poslove odnosno dio koji se odnosi na inspekciju za ribarstvo 
kao i Institut za biologiju mora u Kotoru.  
 Dakle, obzirom na  zaista značajan broj evidentnih benefita koje država i ova oblast imaju 
od strane jednog ovakvog sporazuma pozivam sve kolege da podrže jedan ovakav prijedlog 
zakona. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:00:41) 
 
 Hvala vam poslaniče Anđušić. 
 Ko se dalje javlja za riječ? 
 Izvolite kolega.  
 Ako se dalje niko ne javlja za riječ pitam predstavnika predlagača da li želi da se završno 
obrati? Ne.  
 Onda prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda glasat ćemo kasnije.  
 Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o osnivanju Regionalne kancelarije za 
saradnju mladih. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade  su dr Damir Šehović, ministar prosvjete i Mubera Kurpejović, 
vršilac dužnosti generalne direktorke Direktorata za visoko obrazovanje.  
 Izvjestioci odbora su Predrag Sekulić, Zakonodavnog odbora i Miloš Nikolić, Odbora za 



međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Izvolite gospođo Kurpejović. 
 
 
 MUBERA KURPEJOVIĆ (06.03.17 12:01:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi predsjedniče, poslanici i poslanice, 
 Predloženi zakon predstavlja i posljednji korak u obezbjeđivanju nesmetanog 
funkcionisanja Regionalne kancelarije za saradnju mladih. Ovo je nastavak aktivnosti započetih u 
avgustu 2015.godine potpisivanjem zajedničke Deklaracije o osnivanju Regionalne kancelarije 
koju su potpisali šefovi država Crne Gore, Republike Srbije, Republike Albanije, Makedonije, 
Federacije Bosne i Hercegovine i Kosova 2016.godine u julu mjesecu u Parizu i potpisan i 
Sporazum o osnivanju navedene kancelarije. Cilj osnivanja ove kancelarije jeste da se osnaži 
saradnja mladih u zemljama Zapadnog Balkana kroz posebno funkcionisanje ove kancelarije sa 
sjedištem u Tirani. Treba pomenuti da ova kancelarija treba da obezbijedi ne samo razmjenu 
mladih i razmjenu ideja već i sprovođenje značajnog broja projekata kojima će se unaprijediti i 
multikulturaln dijalog na čelu vladavine prava i sve neke druge aktivnosti koje treba da unaprijede 
položaj ove populacije. 
 Za funkcionisanje ove kancelarije i implementaciju samih projekata predviđeno je dva 
miliona eura od čega koristim priliku da pomenem da Crna Gora učestvuje sa 44.000 eura  kojima 
neka pitanja stoje na raspolaganju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:02:57) 
 
 Hvala vama. 
 Da li predsjednik odbora želi da se javi za riječ? Ne želi. U redu. 
 Kolege poslanici izvolite. Imam prijavljenog Miloša Nikolića. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (06.03.17 12:03:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani predsjedniče, uvežene koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Smatrao sam važnim da se javim kao diskutant po ovoj tački dnevnog reda budući da mi je 
na neki način i generacijski pripada da iz lične perspektive isteknem značaj osnivanja regionalne 
kancelarije za saradnju mladih. 
 Podsjetio bih da je proces uspostavljanja regionalne kancelarije za saradnju mladih 
zvanično postao dio berlinskog procesa, usvajanjem zajedničke deklaracije o osnivanju regionalne 
kancelarije za saradnju mladih Zapadnog Balkana da Bečkom samitu 27.avgusta 2015.godine od 
strane premijera Crne Gore, Srbije, Makedonije, Bosne i Hercegovine, Albanije i Kosova, a sve sa 
ciljem što bolje regionalne saradnje i povezanosti mladih. 
 Prethodno, odnosno, usvajanjem ove deklaracije prethodio je izvjestan rad i izvjesne 
aktivnosti koje su se preduzimale na njenom predlaganju, a kasnije i zajedničkom usvajanju kojim 
je podrazumijevan  angažovan predstavnika vlada država potpisnica, ali i predstavnika iz 
nevladinog sektora. 
 Cilj kancelarije jeste realizacija programa razmjene kako bi se dao doprinos 
interkulturalnom učenju i pomirenju mladih u regionu. Imajući u vidu sve događaje koji su se 
dogodili krajem prošlog vijeka, smatram da je jedini način za prevazilaženje regionalnih podjela 
zajedničko investiranje i pomirenje i jednu vrstu tolerancije na osnovu koje bismo mogli na pravi 
način sagledati sve specifičnosti i sve razlike, koje, rekao bih bogate naš prostor, a nikako ga 
dijele i čine na neki način nefunkcionalnim. 



 Takva vrsta razumijevanja mora da potekne upravo od nas mladih koji, rekao bih duguju, 
odnosno imaju obavezu da ulože jedan poseban napor kako bi boljim razumijevanjem i 
tolerancijom sarađivali više, a naše  različitosti pretvrali u naše prednosti, a ne u naše nedostatke. 
Otvaranjem naše kancelarije značajno će se doprinijeti bližem povezivanju mladih ljudi, a samim 
tim i boljem međusobnom upoznavanju  što će sve konačno voditi uspješnijoj zajedničkoj saradnji, 
što je cilj koji sam maločas pomenuo. 
 Prema planu predviđeno je da svaka država ima svog predstavnika iz nadležnosti izvršne 
vlasti po jednog predstavnika iz nevladinog sektora  s tim što se vodilo računa da osoba koja bude 
predstavnik iz nevladinog  sektora ima adekvatne reference koje se tiču, prije svega, iskustva u 
projektima koji su u fokus imali mlade ljude, kako bi na pravi način mogla zastupati interese i Crne 
Gore ali i mladih iz Crne Gore u pomenutoj kancelariji. 
 Ovih dana očekuje se izbor  generalnog sekretara kancelarija, a početak rada kancelarije 
očekuje se u maju 2017.godine. Plan je da ova kancelarija u prvoj godini ima budžeg od dva 
miliona eura od čega jedan milion eura obezbjeđuju države potpisnice ove dekaracije, dok će se 
preostalih milion eura obezbijediti od drugih evropskih i međunarodnih fondova. 
 Predviđeno je da učešće Crne Gore iznosi 4,4% u odnosu na ono što je budžet koje 
obezbjeđuju države potpisnice odnosno 4,4% u odnosu na milion eura, što predstavlja sumu od 
oko 44.000 eura i vjerujem da ovih 44.000 predstavljaju jednu dobru investiciju. Ono što je 
budućnost regiona koja se mora zasnivati na dijalogu, toleranciji i međusobnom uvažavanju te je 
neophodno da upravo mladi ljudi budu zapravo predvodioci jednog takvog novog talasa. 
 Poštovane kolege, zahvaljujem na  pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:06:22) 
 
 Hvala vama poslaniče Nikoliću. 
 Za riječ se javio poslanik Nikola Rakočević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.03.17 12:06:27) 
 
 Predsjedniče, poštovani građani, uvažene kolege, 
 Prije nego što prokomentarišem  zakon, dozvolite mi da dam samo par načelnih 
konstatacija. 
 Omladina uvijek pravi antitezu. Dakle, negaciju jedne  neravnoteže koju su stariji pravili . 
Crnogorska  omladina oslonjena na vrijedno nasleđe unutar državne kuće mora doprinijeti 
pomirenju i jačanju  saradnje u regionu Zapadnog Balkana. Zaista moramo biti ponosni na odlične 
odnose sa susjedima i na odgovornu politiku prema različitostima koju smo gradili kao državu u 
prošlosti i koju ćemo nadograđivati u budućnosti, koja je, rekao bih i zvanično počela 16.oktobra 
kada su građani odlučili  dati podršku kontinuitetu politike NATO  integracije i evropske ideje. 
 Sporazum o osnivanju  regionalne kancelarije za rad  mladih je u mnogome značajnije od 
običnih protokolarnih sporazuma, zato što je dio berlinskog procesa koji je, kao što znate  jedna od 
najuspješnijih platformi za saradnju i toleranciju politika i kultura među zemljama Zapadnog 
Balkana. 
 Čini mi se, takođe i da je vizija  ove kancelarije, podsjetiću da ta vizija afirmiše 
multikulturalnost, razmjenu mladih, razmjenu ideja interkulturalno znanje. Dakle, čini mi se da i 
ona dodatno učvršćuje ideju i sveukupnog prosperiteta balkanskog regiona. 
 Mladi koji nasleđuju bujnu istoriju Zapadnog Balkana i nedovoljno razvijenu sadašnjost 
moraju biti okrenuti evroatlantskim i evropskim vrednostima, jer je to jedini način da region učinimo 
stabilnijim, a naša društva modernijim. 
 Crna Gora, kao lider u regionu mora čvrsto, naravno podržavati ovakve sporazume, ali i 
više od toga  - mora sve češće biti inicijator ovakvih projekata. Kratko ću podsjetiti, jer sam i sam 
dio te misije. Savjet mladih Demokratske partije socijalista već godinama gradi mostove 
regionalne saradnje sa omladinama demokratskih provenijencija. Na taj način se učvršćuju veze 
među budućim donosiocima odluka na Zapadnom Balkanu. Ipak, pored partijskog angažmana koji 



bi svaka odgovorna stranka htjela ovo da vodi, veoma važan, naravno važniji je upravo ovaj 
institucionalni okvir kojem ovaj sporazum pripada. 
 Na kraju, rekao bih da u godišnjem budžetu, kao što ste kazali kancelarija Crna Gora 
doprinosi sa 4,4% što je nekih četrdesetak hiljada eura, odnosno 44.000 eura, što usaglasićemo 
se nije veliki zadatak za ovakav projekat. Zato bez dileme i dalje bez odgađanja predlažem da 
pozitivno glasamo za ovaj zakon i da na taj način damo dodatan impuls za  učvršćivanje veza svih 
naroda i država na Zapadnom Balkanu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:09:00) 
 
 Hvala vama poslaniče Rakočeviću. 
 Za riječ se javio poslanik Dragutin Papović. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (06.03.17 12:09:09) 
 
 Hvala vam gospodine predsjedniče. 
 Uvažene kolege, poštovani građani, 
 Osnivanje regionalne kancelarije za saradnju mladih sa sjedištem u Tirani predstavlja 
važan potez države Crne Gore u vođenju kvalitetne politike prema mladima i u pogledu proširenja 
regionalne saradnje. Na ovaj način mi realizujemo i dio predizbornog programa naše poslaničke 
liste Sigurnim korakom u okviru koga je obećano da će mladi  biti u fokusu politike Demokratske 
partije socijalista. Tada smo  mladim građanima obećali da ćemo se posveiti njihovim najvažnijim 
potrebama. Nesumnjivo je da su u sklopu naše politike najznačajnije odluke odnose na podršku 
mladima u procesu obrazovanja i zapošljavanja, ali nam je jednako važno kakav će sistem 
vrijednosti naši mladi građani usvojiti. Crnogorska omladina mora imati jasno definisan sistem 
najboljih crnogorskih i evropskih vrijednosti kako bi mogla da preuzme vodeću ulogu u državi. 
Upravo u pogledu afirmisanja najboljih vrijednosti i crnogorskog društva i savremenih evropskih 
vrijednosti ogleda se značaj našeg napora u formiranju regionalne kancelarije. 
 U Sporazumu o osnivanju ove kancelarije navedeno je da su njeni glavni ciljevi stvaranje 
uslova i podržavanje aktivnosti koji promovišu pomirenje, mobilnost, različitost, demokratske 
vrijednosti, učešće, aktivno građanstvo, interkulturalno učenje u duhu procesa evropskih 
integracija u regionu Zapadnog Balkana. 
 Ova kancelarija se zasniva na vrijednostima mira, povjerenja na osnovu uzajamnog 
razumijevanja, poštovanja ljudskih prava, raznolikosti, dostojanstva, solidarnosti, saradnje, 
tolerancije i poštovanja.  
 Kancelarija će posebno da afirmiše projekte koji će se baviti podsticajem pomirenja i 
konstruktivnim pristupima, konfliktima iz istorije. Posvađanost, neriješeni istorijski konflikti i dalje 
predstavljaju velike probleme našeg regiona i zato je važno i pohvalno što su sve zemlje 
Zapadnog Balkana prihvatile formiranje ove kancelarije. Tako pokazuju da su spremne da riješe 
ove probleme. No, to je za sada ostalo samo na nivou dekorativne izjave, jer su posledice 
državnih, etničkih i vjerskih sukoba u regionu i dalje snažni. 
 Proces njihovog prevazilaženja ide sporo, a u mnogim situacijama nazaduje. Suočeni smo 
s činjenicom da na Zapadnom Balkanu jačaju nacionalističke i ksenofobne snage koje 
ugrožavanju stabilnost i razvoj. Nažalost, ove snage imaju veliki uticaj na mlade. Zahvaljujući 
ekonomskim i socijalnim teškoćama ove političke snage regrutuju mlade za ostvarivanje svojih 
retrogradnih politika. Zato najveći dio Zapadnog Balkana  i dalje ima velikih problema sa obnovom 
i izgradnjom funkcionalnih, višenacionalnih i viševjerskih  društava, a mladima se nudi ne samo 
zavađena prošlost nego i takva budućnost. Crna Gora u tome predstavlja izuzetak i jedini svijetli 
primjer. Sve zemlje Zapadnog Balkana izuzev Crne Gore prošle su ili kroz ratove ili kroz teške 
periode unutrašnjih kriza tokom kojih su uništene međuetnička i međuvjerska tolerancija, dok su 
ostale države Zapadnog Balkana promovisale nacionalne i vjerske isključivosti Crna Gora je radila 
suprotno.               .
  



Dokazali smo da smo bezrezervno odani našim najboljim istorijskim vrijednostima iskrenog 
poštovanja, u časnom zajedničkom životu, bez obzira na vjeru i naciju. Ovo su vrijednosti koje 
Crna Gora baštini vjekovima i s kojima se, s  pravom, ističe na Balkanu i u Evropi. Zato, Crnoj Gori 
nijesu potrebni spoljni faktori da nas uče ovim vrijednostima već mi regionu i Evropi možemo 
služiti kao škola u kojoj se uče ove vrijednosti. To je kapital koji Crna Gora, po mom mišljenju, 
treba da unese u rad regionalne kancelarije za saradnju mladih. Naša omladina je dominantno 
privržena ovim vrijednostima. Zato bi trebalo osmisliti adekvatne projekte preko kojih će mladi 
Crne Gore u radu ove kancelarije naše vrijednosti prenositi mladima, ostatku Zapadnog Balkana i 
tako dati doprinos da se ostvare plemenite ideje ove kancelarije. Iako smo u ovom pogledu 
primjerno društvo na Zapadnom Balkanu moramo biti svjesni činjenice da nijedno društvo nije 
imuno na etničke i vjerske sukobe i da zato moramo raditi sve da do njih ne dođe. Tu posjedujemo 
neprocjenjivo istorijsko iskustvo i vještine. Jer, u novijoj istoriji svaka generacija građana Crne 
Gore je pokazala kako se to stanje održava i unapređuje, a naročito u periodima velikih 
međunacionalnih i međuvjerskih kriza koje su bile često u našem susjedstvu. Da bismo sačuvali 
temelje naše države i našeg društva mi smo obavezni da mlade vaspitavamo u duhu 
višenacionalnog i viševjerskog sklada. Nesumnjivo je da to u Crnoj Gori radi svaka državna 
institucija, ali se to radi i u svakodnevici i u neposrednoj komunikaciji građana. Demokratska 
partija socijalista je tome u novijoj istoriji dala ogroman doprinos jer je ona jedina partija u Crnoj 
Gori koja ima veliku političku snagu da ujedinjuje sve naše različitosti, sve regionalne, nacionalne i 
vjerske posebnosti.  
 Zato, smatram da oba predstavnika Crne Gore u Upravnom odboru Regionalne kancelarije 
za saradnju mladih moraju nedvosmisleno afirmisati ove vrijednosti. Smatramo da će predstavnik 
koga bude imenovala Vlada u ovaj Upravni odbor afirmisati ovu politiku. Trebalo bi se pobrinuti da 
drugi predstavnik iz Crne Gore, iz reda civilnog sektora promoviše iste vrijednosti. S obzirom na to 
da je Statutom Kancelarije ostavljena mogućnost za formiranje lokalnog predstavništva, 
podržavamo Vladu da se to predstavništvo što prije otvori u Crnoj Gori i da njegov glavni zadatak 
bude realizacija projekata koji će afirmisati ideje međuvjerskog i međunacionalnog sklada, ideju 
međukulturne saradnje. Smatram da mladi Crne Gore u ovoj kancelariji i u njenom lokalnom 
predstavništvu mogu postati učitelji svojim vršnjacima iz susjednih država i ukazati im na to da bez 
ovih vrijednosti ne samo da nema mira i stabilnosti već da nema ni funkcionalnih država ni 
harmoničnog života.  
 Smatram da bi se na taj način opravdalo formiranje ove kancelarije i da bi se tako čuvale, 
afirmisale i prenosile najsvjetije ideje države Crne Gore. Zato pozivam sve kolege da prihvate 
Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o osnivanju Regionalne kancelarije za saradnju mladih. 
Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:15:23) 
 
 Hvala vama poslaniče Papoviću. 
 Ovim je spisak prijavljenih diskutanata iscrpljen. Da li se još neko javlja za riječ? Ne.  
 Pitam predstavnika Vlade da li želi završnu riječ? Ne.  
 Ovim smo završili pretres. Glasaćemo kada prođemo i druge tačke dnevnog reda. 
 Sledeća tačka dnevnog reda je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između 
Evropske zajednice za atomsku energiju (EUROATOM) i država nečlanica Evropske unije o 
učešću država nečlanica Evropske unije u sistemu Zajednice za ranu razmjenu informacija u 
slučaju radiološkog vanrednog događaja (ECURIE). Ovlašćeni predstavnici Vlade su Pavle 
Radulović, ministar održivog razvoja i turizma i Ivana Vojinović, generalna direktorka Direktorata 
za životnu sredinu. Izvjestioci odbora su Andrija Popović, Zakonodavnog odbora i Dragutin 
Papović, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres. Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Ministar Radulović ima riječ. Izvolite. 
 
 
 PAVLE RADULOVIĆ (06.03.17 12:16:37) 



 
 Prije svega, zbog prilično glomaznog naslova, dozvolite da vam, u par rečenica, obrazložim 
vrlo ozbiljnu potrebu da Crna Gora kao država ispoštuje Predlog zakona o poštovanju sporazuma.  
 Zakon o potvrđivanju Sporazuma između Evropske zajednice za atomsku energiju 
(EUROATOM) i država nečlanica Evropske unije za učešće država nečlanica Evropske unije u 
sistemu Zajednice za ranu razmjenu informacija u slučaju radiološkog vanrednog događaja, čiji je 
depozitar Evropska komisija, Crna Gora će unaprijediti postojeći sistem ranog obavještavanja i 
razmjene informacija u slučaju vanrednog radiološkog događaja.  
 Podsjetiću da je Crna Gora država bez nuklearne industrije, bez istraživačkih reaktora ili 
drugih objekata koji proizvode radioaktivne materijale, a Zakonom o zaštiti od jonizujućih zračenja 
i radijacionoj sigurnosti zabranjena je izgradnja nuklearnih postrojenja za proizvodnju i preradu 
isluženog nuklearnog goriva, kao istraživačke djelatnosti u cilju razvoja, proizvodnje, upotrebe 
nuklearnog oružja, kao i korišćenja radioaktivnog i nuklearnog materijala za proizvodnju oružja za 
masovno uništenje.  
 Pristupanjem ovom sporazumu naša država će po automatskoj proceduri biti informisana o 
mjerama i preporukama koje je preuzela druga država u slučaju radiološkog ili nuklearnog 
akcedenta, odnosno incidenta koji se dogodi na njenoj teritoriji, kao i onih usled kojih je došlo ili bi 
moglo doći do ispuštanja radioaktivnog materijala uključujući slučaj otkrivanja neuobičajenih nivoa 
radioaktivnosti koji bi mogli škoditi javnom zdravlju. Ove informacije su od velike važnosti jer su 
posledice radioloških i nuklearnih akcidenata dugoročne i prenose se na velike udaljenosti 
prelazeći tako administrativne granice država u kojima su nastale.  
 Uz to, ulaskom u sistem za ranu razmjenu informacija Crna Gora će kontinuirano 
napredovati i unapređivati sopstvene sigurnosne i bezbjednosne sisteme u odnosu na radiološki 
materijal koji već posjeduje, a sve u cilju sprečavanja njegove upotrebe od neovlašćenih lica ili u 
nedozvoljene svrhe, kao i način koji može da dovede do radiološkog akcedenta, odnosno 
incidenta.  
 U Crnoj Gori će ovaj sistem upotpuniti postojeće sisteme i povezati podatke koji će tačno u 
određenom formatu biti slati Evropskoj komisiji. Ovaj sistem je važan za Crnu Goru jer se odnosi 
na razmjenu podataka ukoliko dođe do akcidenta, odnosno incidenta povezanih s upotrebom 
radiološkog materijala u medicini i industriji, kao i s povezanim procesima u skladištu 
radioaktivnog otpada kojim upravlja D.O.O Centar za ekotoksikološka ispitivanja i spremištu gdje 
je privremeno uskladišten kontaminirani radioaktivni materijal na posjedu A.D. Plantaže.  
 Kada je riječ o infrastrukturi potrebnoj za sistem rane najave radiološkog i nuklearnog 
akcedenta, važno je podsjetiti da je u julu 2016. godine instalirana nacionalna mreža od šest 
stanica za dvadesetčetvoročasovno mjerenje ambijentalne doze gama zračenja u vazduhu na 
teritoriji opština Pljevlja, Nikšić, Berane, Herceg Novi, Bar, kao i glavnog grada Podgorice. Ovom 
prilikom podsjetio bih da se prva aktivacija ovog sistema desila nakon akcidenta u Nuklearnoj 
elektrani Krško 2008. godine nakon čega je rad elektrane odmah prešao u siguran režim. Tada je 
Uprava za nuklearnu sigurnost Republike Slovenije informisala da nije bilo ispuštanja 
radioaktivnosti u životnu sredinu i obavijestila odgovarajuće međunarodne institucije uključujući i 
Međunarodnu agenciju za atomsku energiju (EUORATOM). Evropska unija je kroz ovaj sistem 
obavijestila i preostale države članice izdajući upozorenje.  
 Konačno, potvrđivanjem ovog sporazuma Crna Gora može imati isključivo benefite 
upotpunjavajući i unapređujući postojeći sistem ranog obavještavanja koji se tiče razmjene 
informacija s drugim državama na osnovu kojih se mogu vršiti bolje procjene eventualnog 
radiloškog opterećenja stanovništva i životne sredine, kao i uspostaviti adekvatna zaštita ukoliko 
se za time pokaže potreba. Pristupanjem, odnosno ratifikacijom sporazuma Crna Gora će ispuniti 
planirane aktivnosti u okviru pregovaračkih poglavlja 15- energetika i 31- vanjska bezbjednosna i 
odbrambena politika. Nadležna insituticija za sprovođenje sporazuma je Ministarstvo održivog 
razvoja i turizma u saradnji sa Agencijom za zaštitu životne sredine i Ministarstvom unutrašnjih 
poslova. Kontakt tačka biće Operativno komunikacioni centar 112 zbog potrebe 
dvadesetočetvoročasovne dostupnosti. Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:21:20) 



 
 Hvala vama, ministre Raduloviću.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele.  
 Dajem riječ prijavljenom diskutantu Bogdanu Fatiću. Izvolite, kolega. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (06.03.17 12:21:33) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, uvažene građanke i građani Crne Gore,  
 Na današnjoj sjednici je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Evropske 
zajednice za atomsku energiju (EUROATOM) i država nečlanica Evropske unije o učešću država 
nečlanica u sistemu Zajednice za ranu razmjenu informacija u slučaju radiološkog vanrednog 
događaja (ECURIE). Države pristupaju dobrovoljno ovom sporazumu svjesne da od istog mogu 
imati samo benefite. Važno je napomenuti da su svih 28 članica Evropske unije i Švajcarska 
potpisale ovaj sporazum, a da ostale evropske zemlje i zemlje države Zapadne Azije koje nijesu 
članice Evropske unije, takođe učestvuju na sastancima zajednice prema potrebi. Svrha primjene 
ovog sporazuma je preduzimanje mjera širokih razmjera zaštite stanovništva i životne sredine u 
slučanju radiološkog ili nuklearnog vanrednog događaja koji može da se desi na teritoriji same 
države ili van njenih granica. Ova odluka savjeta zahtijeva da članice ove zajednice bez odlaganja 
treba da obavijeste Evropsku komisiju i sve zemlje članice ove zajednice koje mogu biti 
potencijalno ugrožene, kako bi zaštitili stanovništvo od posledica radiološke ili niklearne nesreće. 
Isto tako države potpisnice ovog sporazuma po automatskoj  proceduri bivaju informisane o 
eventualnim mjerama kao i preporukama koje je preduzela druga država potpisnica ovog 
sporazuma i o tome obavještavaju svoje stanovništvo.  
 Ovim zakonom se tačno definiše na koji način se razmjenjuju inforamcije i šta te informacije 
treba da sadrže. Tako se razmjenjuju dvije vrste informacija ECURIA informacije upozorenja i 
ECURIA informaciona poruka. Ove informacije nas upozoravaju o rezultatima mjerenja nivoa 
radioaktivnosti u prehrambenim proizvodima, hrani za životinje i vodi za piće. Opšte karakteristike 
radioaktinvog ispuštanja uključujući prorodu, sastav i efektivnu visinu radioaktivnog ispuštanja. 
Informacije o preduzetim i ... mjerama, zaštite i tako dalje. O svemu ovome članice su dužne da 
obavijeste svoje stanovništvo.  
 Ministar nas je podsjetio na akcident u nuklearnoj elektrani Krško koji se desio 
04.06.2008.godine,  a ja ću podsjetiti na akcident koji se desio u nuklearnoj elektrani Fukošima 
21.03.2011.godine. S obzirom da je u Crnoj Gori od 21.03.2007.godine na snazi Konvencija o 
ranom obavještavanju u slučaju nuklearnih akcidenata Međunarodna agencija je na dnevnoj 
osnovici dostavljala Crnoj Gori informaicje o stanju Japana. Važno je naglasiti, radi javnosti, da je 
Crna Gora već strana ugovornica raznih konvencija koje se bave obavještavanjem o nukleranim 
nesrećama, pružanju pomoći u slučaju nuklearnih incidenata ili radiološke opasnosti, a učestvuje u 
platforama INES, ...., .... , koje se pored ostalog bave ranim upozoravanjem radiacijskih hazarda , 
a koriste se za podršku o odlučivanju u slučaju ... nesreće. Kao podrška ovim platformama i 
konvencijama u periodu od 04. do 08.jula 2016. godine instalirana je mreža od šest stanica za 24 
časovno mjerenje ambijenta doze gama zračenja u vazduhu na teritoriji opština Pljevlja, Nikšić, 
Berane, Herceg Novi, Bar i Podgorica.  
 Takođe, države učesnice ovog sporazuma koji je danas na dnevnom redu nijesu dužne da 
pružaju informaciju o stalnim članicama koje bi ugrozile sopstvenu nacionalnu bezbjednost. U 
koliko se ipak neka od članica odluči  na razmjenu takvih informacija sa oznakom povjerljivo 
Evropska komisija ih ne prosleđuje drugim državama potpisnicama. Takođe, ovaj sporazum ne 
utiče na prava i obaveze država učesnica i zajednice EUROATOM koji proizilazi iz bilateralnih 
sporazuma ili konvencija koji su trenutno na snazi. Prema tome, postizanje punopravnog članstva 
o potvrđivanju ovog sporazuma Crna Gora i njeni građani mogu imati isključivo benefite, 
upotpunjujući i unapređujući postojeći sistem ranog obavještavanja.  
 Iz mišljenja Ministarstva finansija se vidi da za sprovođenje ovog propisa nisu potrebna 
finansijska sredstva iz budžeta Crne Gore za ovu fiskalnu godinu. Usvajanjem ovog zakona, 
takođe ispunjavamo i ciljeve na putu evropske integracije Crne Gore u Evropsku uniju. 



Pregovaračko poglavlje 15, energetika. Imajući sve ovo u vidu Demokratska partija socijalista će 
podržati ovaj zakon. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:25:45) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Fatiću.  
 Ko se još javio za riječ? 
 Ne javlja se niko. Da li predstavnik Vlade želi dati zavšnu riječ? Ne.  
 Konstatujem da je pretres završen. Izjasnićemo se kad pređemo ostale tačke dnevnog 
reda. 
 Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije međunarodne organizacije rada o zaštiti i 
zdravlju na radu lučki radnici broj 152. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Kemal Purišić, ministar rada i socijalnog staranja i Elmedin 
Rovčanin, vršilac dužnosti sekretara ministarstva. Izvjestioci odbora su Obrad Mišo Stanišić 
Zakonodavnog odbora i Ljuiđ Ljubo Škrelja Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres, da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Želi. Izvolite, gospodine Rovčanin. 
 
 
 ELMEDIN ROVČANIN (06.03.17 12:26:54) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvaženi poslanici, dame i gospodo, 
 Crna Gora je u junu 2006.godine postala član Ujedinjenih nacija, a zatim u julu iste godine 
kao 179 članica punopravni član Međunarodne organizacije rada, čime je prihvatila prava i 
obaveze koje proizilaze iz njenog članstva. Konvencija Međunarodne organizacije rada o zaštiti i 
zdravlju na radu lučki radnici broj 152 propisuje mjere koje je potrebno sprovesti radi zaštite i 
zdravlja na radu zaposlenih koji su angažovani na lučkim poslovima.  
 U skladu sa navedenom konvencijom poslodavac je dužan da organizacijom rada i radnog 
procesa obezbijedi mjere zaštite i zdravlja na radu u skladu sa nacionalnim zakonodavstvom, da 
obezbijedi da pristup mjestu rada u radnoj sredini kojoj prijeti ozbiljna i određena opasnost od 
povređivanja i zdravstvenog oštećenja imaju samo ona lica koja su osposobljena za bezbjedan i 
zdrav rad na tom mjestu, koja su dobila potrebna uputstva za rad na takvom mjestu i koja su 
opremljena odgovarajućim sredstvima i opremom lične zaštite za svako lice koje se po bilo kom 
osnovu nalazi u radnoj prostoriji i krugu, poslodavac upozori na opasna mjesta ili na štetne 
posledice po zdravlje koje se javljaju u tehnološkom procesu na mjesta zaštite i zdravlja na radu 
koja mora da primiijeni i da ga usmjeri na bezbjedne zone za kretanja, da na mjesta rada kao i 
sredstvima za rad postavi natpise upozorenja na službenom jeziku i na jezicima u službenoj 
upotrebi i znake zaštite i zdravlja na radu. 
 Osnovni razlozi za usvajanje Konvencije međunarodne organizacije rada o zaštiti i zdravlja 
na radu lučki radnici broj 152 prepoznaje se u potrebi da se zaposlenima na lučkim poslovima 
obezbijede zdravi i bezbjedni uslovi rada. Posao ... koji se angažuje na lučkim poslovima 
označava i podrazumijeva cjelokupan rad ili dio rada pri utovaru ili istovaru svakog broda 
uključujući i sve nepredviđene poslove u vezi sa tim. Konvencija o zaštiti zdravlja na radu lučki 
radnici broj 152 stupila je na snagu 05.decembra 1981.godine, a stupa na snagu za svaku državu 
članicu 12 mjeseci od dana registracije njene ratifikacije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:29:09) 
 
 Hvala Vam.  
 Da li se neko od izvjestilaca odbora javlja za riječ? Ne. 
 Onda dajem riječ prijavljenom diskutantu poslaniku Maji Bakrač. 
 Izvolite. 
 



 
 MAJA BAKRAČ (06.03.17 12:29:16) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, poštovani predlgači, uvažene kolege, poštovani građani 
Crne Gore, 
 Jasno je da je zaštita na radu definisana kao ustavno načelo, za utemeljenje i poštovanje 
zaštite i zdravlja na radu najvažniji  zakonodavni okvir. Kako bi se što kavlitetnije osiguralo 
sprovođenje zaštite na radu Crna Gora je donijela Zakon o zaštiti i zdravlju na radu usklađen sa 
konvencijama MORA i propisima EU, a koji precizno utvrđuje obaveze poslodavaca i zaposlenog 
u procesu rada, odnosno ovim zakonom se omogućava unapređenje zdravlja svih učesnika 
radnog procesa što je u krajnjem zajednička briga poslodavca i zaposlenog. Kako harmonizacija i 
implementacija propisa iz oblasti zaštite i zdravlja na radu nije ograničen niti zatvoren proces, to 
nužno nameće potrebu stalnog praćenja aktivnosti međunarodnih organizacija i institucija. S tim u 
vezi na današnjem dnevnom redu imamo Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije o zaštiti i 
zdravlju na radu lučki radnici broj 152 koja propisuje mjere koje je potrebno sprovoditi radi zaštite i 
zdravlja na radu zaposlenih koji su angažovani na lučkim poslovima.  
 Crna Gora pridaje veliki značaj uspostavljanju nivoa sigurnosti i bezbjednosti plovidbe, 
zaštiti ljudskih života na moru i s toga je neophodna primjena međunarodno prihvaćenih tehničkih 
normi. Posebno tretiranje ove oblasti stoji u činjenici što su zaposleni koji su angažovani na lučim 
poslovima svakodnevno izloženi rizicima od povreda na  radu. Moramo imati u vidu da posao koji 
oni obavljaju podrazumijeva rad ili dio rada pri utovaru i istovaru svakog broda. Zatim, rad na 
izgrađenim i neizgrađenim obalama, rad na brojnim uređajima, postrojenjima i objektima u luci, 
poslovima koji podrazumijevaju rad na ili uz lučku infrastrukturu, a što sve ukupno predstavlja 
rizične poslove na kojima se mogu desiti i nepredviđene okolnosti, te je najveći broj povreda na 
radu kontuzija ili nagnječenje uzrokovano padom ili sudarom sa predmetom. Iz svih ovih razloga 
zaštita na radu lučkih radnika iziskuje posebnu pažnju zakonodavca i stoga je neophodno 
osigurati da poslodavac obezbijedi mjere zaštite i zdravlja na radu, te da ih sprovodi i bira takve 
radne i proizvodne metode koje će obezbijediti poboljšanje stanja ili viši nivo zatite i zdravlja na 
radu.  
 Pomenuću samo neka pitanja koja tretira konvencija.  
 Obezbjeđenje pristupa mjestu rada u radnoj sredini na kome prijeti ozbiljna ili određena 
opasnost od povređivanja samo onim licima koja su osposobljena za bezbijedan rad na tim 
mjestima, pružanje neophodnih informacija, obuku i nadzor kako bi se osigurala zaštita od rizika 
nezgode ili povrede zdravlja, pružanje zaštitne odjeće i slično. Konvencija obuhvata sve mjere 
zaštite, dakle i tehničke koje propisuju da sva mjesta i prilazi moraju biti osvijetljeni, način 
održavanja mašina, testiranje mašina, zaštita od buke i slično. Posebno naglašavam dio koji se 
odnosi na preduzimanje svih mjera zaštite i zdravlja na radu koje će osigurati da takve povrede, 
profesionalne bolesti u bolesti u vezi sa radom budu prijavljene nadležnom organu.  
 Moram da napomenem da današnje usvajanje Konvencije ne znači da lučki radnici do sada 
nijesu uživali zaštitu na radu nego se shodno Konvenciji, nacionalnim zakonodavstvom ili 
propisima moraju propisati mjere u vezi sa lučkim poslovima na način da budu usklađene sa 
tehničkim mjerama koje su obrađene u trećem dijelu ove konvencije. Potrebno je specificirati u 
pogledu zaštite i zdravlja na radu dužnosti svih lica i tijela povezanih sa lučkim poslovima, 
propisati odgovarajuće kaznene odredbe i zadužiti odgovarajuće inspekcijske organe da nadziru 
primjenu mjera koje se moraju preduzeti u skladu sa ovom konvencijom.  
 Ova konvencija stupa na snagu za svaku državu članicu 12 mjeseci od dana registracije 
njene ratifikacije i svakako će njeno stupanje na snagu doprinijeti boljoj i adekvatnijoj zaštiti lučkih 
radnika u Crnoj Gori. 
 I na samom kraju iskoristiću priliku prisustvo predlagača da postavim pitanje u okviru ove 
oblasti zaštite na radu - Da li u okviru predpristupnih fondova postoji program kojim se omogućava 
korišćenje sredstava Evropske unije za što kvalitetniju zaštitu na radu i veću sigurnost radnika u 
Crnoj Gori, odnosno da li postoje projekti putem kojih koristimo ta sredstva kako bi u što većoj 
mjeri zadovoljili evropske standarde? 
 Zahvaljujem na pažnji. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:34:03) 
 
 Hvala vam poslanice Bakrač. 
 Izvolite kolege. 
 Kako se niko ne javlja za riječ, pitam predlagača da li želi završnu riječ. Ne želi. 
 U redu. Konstatujem da je pretres završen. 
 Prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda - Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije 
Međunarodne organizacije rada o identifikacionim dokumentima pomoraca (revidirana) broj 
185. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Kemal Purišić, ministar rada i socijalnog staranja i Elmedin 
Rovčanin, vršilac dužnosti sekretara Ministarstva. 
 Izvjestioci odbora su Jovanka Laličić - Zakonodavnog odbora i Dragutin Papović - Odbora 
za međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Izvolite gospodine Rovčanin. 
 
 
 ELMEDIN ROVČANIN (06.03.17 12:34:55) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvaženi poslanici, 
 Osnovni razlozi za usvajanje Konvencije Međunarodne organizacije rada o identifikacionim 
dokumentima pomoraca broj 185 prepoznaje se u potrebi da se pomorcima olakša pristup 
napuštanja i boravak u stranoj luci to jest da olakša mobilnost posade broda koja je nužan 
preduslov za funkcionalno obavljanje njihovih radnih obaveza. 
 Da bi strana država priznala određene olakšice stranom pomorcu u smislu olakšanog 
kretanja unutar njihove teritorije zahtijeva se posjedovanje isprave koja će na pouzdan način 
dokazivati da se zaista radi o pomorcu.  
 U osnovi, donošenjem Konvencije nastaje se ..... tri osnovne grupe interesa - poboljšati 
sigurnost pomoraca, brodova koji čine njihovo radno okruženje, te lučkih područja, olakšati 
obavljanje pomorskih transakcija na način da se pomorcima omogući jednostavniji pristup i 
kretanje unutar lučkog područja, kao i stvaranje za pomorce prihvatljivih radnih uslova. 
 Potvrđivanjem pomenute konvencije Crna Gora se uključuje u internacionalni sistem 
identifikacije pomoraca, odnosno u obavezni sistem na globalnom nivou koji će donijeti koristi 
pomorcima koji su ukrcani ili žele biti ukrcani u međunarodnu pomorsku plovidbu na plovne 
objekte bez obzira čiju zastavu viju, ali koji će značiti veću sigurnost putnika, posade i brodova 
osiguranje, odnosno nacionalnim interesima država i pojedinaca. Potvrđivanjem ove konvencije 
otklonili bi se problemi crnogorskih pomoraca u pojedinim državama i olakšalo bi se njihovo 
putovanje u druge države u svrhu ukrcaja na brod, prekrcaja na drugi brod ili u slučaju prepatricije 
kao i njihov iskrcaj na obalu u kratkotrajni boravak u granicama grada u kojima je smještena luka 
pristajanja. 
 Konvencija Međunarodne organizacije rada o identifikacionim dokumentima pomoraca broj 
185 stupila je na snagu 9.februara 2005. godine, a za svaku državu članicu stupa na snagu šest 
mjeseci nakon registracije njene identifikacije. Potvrđivanjem ovog međunarodnog instrumenta 
Crna Gora se svrstava u red zemalja koje usaglašavaju svoje zakonodavstvo sa savremenim 
evropskim i međunarodnim standardima potvrdiće time da je država koja pridaje veliki značaj 
uspostavljanju visokog nivoa sigurnosti i bezbjednosti plovidbe, zaštite ljudskih života na moru i 
zaštite mora od zagađivanja sa plovnih objekata zbog čega je neophodna primjena međunarodno 
prihvaćenih tehničkih normi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:37:29) 
 
 Hvala vama. 



 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne. 
 Onda dajem riječ prijavljenom diskutantu. 
 Poslanik Dragutin Papović, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (06.03.17 12:37:34) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene kolege, uvaženi građani, 
 Konvencija Međunarodne organizacije rada o identifikacionim dokumentima pomoraca 
(revidirana) broj 185 usvojena je 2003. godine u Ženevi na zasijedanju Generalne konferencije 
Međunarodne organizacije rada. Ova konvencija je stupila na snagu 2005. godine, a do sada je 
ratifikovalo 18 država. 
 Crna Gora je 2006.godine postala 179 punopravna članica Međunarodne organizacije rada 
i time je preuzela obaveze koje proizilaze iz tog članstva uključujući i ratifikaciju ove konvencije. 
 Opšti razlozi za njeno potvrđivanje su unapređenje osnovne Konvencije o identifikacionim 
dokumentima pomoraca iz 1958. Tako ova revidirana konvencija unapređuje sigurnost putnika, 
posade i brodova, promoviše dostojanstvene uslove za rad pomoraca, garantuje bezbjednost 
ulaska pomoraca na tertorije članica Međunarodne organizacije rada i to u svrhu kratkotrajnog 
boravka na kopnu, tranzita, transfera ili povratka u domovinu. 
 Posebni razlozi zbog kojih je neophodno potvrđivanje ove konvencije proizilaze iz 
Rezolucije Generalne skupštine Ujedinjenih nacija o zaštiti ljudskih prava i fundamentalnih 
sloboda u borbi protiv terorizma. Naime, ova konvencija je usvojena kao dio sigurnosnih mjera 
nakon terorističkih napada u Sjedinjenim Američki Državama 2001. godine. Odredbe Konvencije 
su adekvatno uvažile činjenicu da pomorci rade i žive na brodovima koji su uključeni u 
međunarodnu trgovinu i da je zato neophodno obezbijediti sigurnije brodarstvo. Pomorcima je 
neophodno obezbijediti poboljšanje njihove sigurnosti prilikom identifikacije.  
 Primjena ove konvencije će izbalansirati tri osnovne grupe interesa: poboljšati sigurnost 
pomoraca, brodova i luka, olakšati obavljanje pomorskih transakcija i stvaranje boljih uslova rada 
za pomorce. 
 U sklopu Konvencije se nalaze tri aneksa koji propisuju model identifikacionog dokumenta 
pomorca, elektronsku bazu podataka i zahtjevi preporučene procedure i prakse koji se odnose na 
izdavanje ličnog dokumenta pomorca. 
 Potvrđivanjem ove konvencije Crna Gora će se uključiti u međunarodni moderni sistem 
identifikacije pomoraca. To će crnogorskim pomorcima donijeti koristi u međunarodnoj pomorskoj 
plovidbi bez obzira na to pod čijom zastavom plove. Crna Gora bi ovako pokazala da je 
posvećena unapređenju mjera zaštite pomoraca u dinamičnoj međunarodnoj pomorskoj trgovini i 
uopšte unapređenju bezbjednosti na području svjetskog mora. Potvrđivanjem Konvencije 
crnogorsko pravo iz ove oblasti usaglasilo bi se i sa evropskim pravom i međunarodnim ugovorima 
i konvencijama. 
 Smatram da će i na ovaj način pokazati se da smo čvrsto odlučni u namjeri da obnovimo i 
unaprijedimo naše trgovačko pomorstvo i brodarstvo. 
 Na osnovu ovih činjenica smatram da treba podržati Predlog zakona o potvrđivanju 
Konvencije  Međunarodne organizacije rada o identifikacionim dokumentima pomoraca 
(revidirana) broj 185. Zato pozivam kolege da usvojimo ovaj predlog. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:40:46) 
 
 Hvala vama poslaniče Papoviću. 
 Riječ ima poslanik Andrija Popović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (06.03.17 12:40:57) 
 
 Hvala. 



 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
poštovani predstavnici Vlade, Centralne banke, 
 Moja diskusija nije direktno u vezi sa identifikacionim dokumentima pomoraca, ali jeste u 
vezi sa pomorcima. Dakle, problemi crnogorskih pomoraca su veliki, ima ih oko šest hiljada, a ta 
sjajna tradicija crnogorskog pomorstva i crnogorskih pomoraca koja traje već stotinama godina 
nalaže na to da i mi im, na neki način,  pomognemo. Ovdje nemamo predstavnika Ministarstva 
saobraćaja i pomorstva, ovo je ipak dokument u vezi sa Ministarstvom rada, ali iako ima 
nagovještaja da će se taj veliki problem crnogorskih pomoraca riješiti uskoro, samo da podsjetim 
da zbog neispunjavanja standarda Evropske unije ....da je od strane crnogorskih pomorskih vlasti 
koji se odnose na sistem obrazovanja i obuke, pomorci sa crnogorskim državljanstvom nalaze se 
na crnoj listi Evropske unije, zbog čega im je zabranjeno da rade na brodovima koji uplovljavaju u 
luke evropskih zemalja. Zbog činjenice da Crna Gora još nije zadovoljila sve standarde iz Direktive 
Evropske unije, koje se odnose na obuku i obrazovanje pomoraca, crnogorski kapetani ne mogu 
da uplove brodovima u luke evropskih zemalja. Evropska agencija za pomorsku sigurnost dala je 
ultimatum Crnoj Gori, prije tri godine, da popravi neke stvari u administraciji, odnosno da primijeni 
zahtjeve i standarde koje propisuju direktive Evropske unije. Kako standardi i zahtjevi nijesu 
uvaženi EMSA je stavila zabranu zbog koje crnogorski pomorci ne mogu da plove pod zastavama 
zemalja Evropske unije kao što su Portugalija, Italija, Grčka, Hrvatska, itd.  
 Suočavamo se sa tim da pomorci Crne Gore polako gube posao i da njihova mjesta 
zauzimaju pomorci iz Evropske unije, Indonezije, Dalekog istoka, Filipina. Crna Gora se nalazi na 
crnoj listi, a našim pomorcima je rad jedino moguć ukoliko plove pod liberijskom, pananskom i 
zastavom drugih zemalja, ali pod zastavama zemalja kao što su Italija, Španija, Portugalija, Grčka 
nemoguća je plovidba. Ukoliko se desi da se kapetanu iz Crne Gore zabrani da uvede brod u luku 
zemlje Evropske unije, brod se zaustavlja do dolaska novog kapetana, a to je sankcionisano 
izuzetno visokim kaznama uz posledice plaćanja stojnica i prekostojnica. Štete koje plaćaju 
pomorske kompanije koje su angažovale naše kapetane već se mjere i desetinama miliona dolara. 
Za ovu štetu je svakako direktno odgovorno Ministarstvo saobraćaja i pomorstva koje je počelo da 
obnavlja crnogorsku flotu četiri broda, pa se postavlja pitanje što će biti sa tim brodovima kada 
uplove u neku evropsku luku.  
 Crne Gore nema na listi 45 većih zemalja kojima je na dan 1. januara ove godine 
omogućeno uplovljavanje u evropske luke, a koje su u skladu sa direktivama implementirale 
sistem za obuku i sertifikaciju pomoraca. Na listi se između ostalih nalaze Bangladeš, Čile, 
Ekvador, Srbija, Rusija, Hong Kong, Indija, Iran, Izrael, Jamajka itd.  
 Evropska komisija navodi da su obrazovanje i obuka pomoraca važno pitanje za Evropsku 
uniju kako bi se održao i razvijao nivo znanja i vještina u pomorskom sektoru u Evropskoj uniji kao 
i u interesu pomorske sigurnosti. Zbog toga je neophodno definisati i održavanje minimalnog nivoa 
obuke za pomorce u EU. U tom pogledu Evropska unija je usvojila čitav arsenal posebnih pravila 
obuke i sertifikacije pomoraca od 1994. godine.  
 Na kraju diskutovao sam o ovome, o ovoj temi, može se reći da Crna Gora ima sjajno 
školovanje pomorskih kadrova zbog toga je ta sjajna tradicija crnogorskog pomorstva koja traje 
vjekovima naravno uz hrvatsku tradiciju izvanrednih pomoraca, kadrova, očuvana, ali ne možemo 
da na ovaj način podapinjemo noge našim pomorcima i ovo su administrativni problemi koji se 
moraju hitno riješiti. I ako ima takvih nagovještaja Liberalna partija će podržati predlog konvencije. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:46:49) 
 
 Hvala vama, poslaniče Popović.  
 I vi znate da ste govorili potpuno van dnevnog reda u najvećem dijelu vaše diskusije, jer 
ovo je nadležnost Ministarstva rada i socijalnog staranja, ovo o čemu ste vi pričali Ministarstva 
saobraćaja i pomorstva, pa vas upućujem da kroz institut poslaničkih pitanja ili predlogom tačke 
dnevnog reda obratite se resornom ministarstvu i dobijete kvalitetan odgovor. Pretpostavljam da 
znate da se ovi problemi brzo završavaju, ali dozvolio sam vam, bili ste u okviru minutaže koja 
vam je dozvoljena, jer ste zaista govorili, a upozoravam kolege, ja neću uvijek biti blagonaklon, da 



idemo van dnevnog reda.  
 Prelazimo dalje. Da li se još neko javlja za riječ? Ne.  
 Da li predstavnik predlagača želi završnu riječ? Ne želi.  
 Konstatujem da je i po ovoj tački dnevnog reda, pretres završen.  
 Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda, a to je - Predlog oduke o prihvatanju 
Aneksa1 akcionarskog Ugovora između države Crne Gore i A2A SPA sa Predlogom 
Aneksa1 Ugovora akcionara.  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i  Igor Noveljić, 
državni sekretar Ministarstva.  
 Izvjestilac Zakonodavnog odbora i Odbora za ekonomiju, finansije i budžet je Filip Vuković.  
 Otvaram pretres. Da li predstavnik Vlade želi dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Dajem riječ ministarki Sekulić, izvolite. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (06.03.17 12:48:27) 
 
 Uvaženi predsjedniče, poštovani poslanici i poslanice,  
 Ja ću kratko predstaviti o čemu se radi u Aneksu koji je Vlada utvrdila 23. februara ove 
godine, a odnosi se na Aneks postojećeg ugovora, Akcionarskog ugovora između države Crne 
Gore i A2A. Ovim aneksom su produžena sva prava i obaveze obije strane na period od dodatnih 
šest mjeseci tj. do 30. juna ove godine.  Na taj način je postignut kontinuitet u zaštiti prava i jedne i 
druge strane i u predviđenim obavezama jedne i druge strane. Ovim aneksom kompanija A2A 
strateškom partneru države Crne Gore u Elektroprivredi Crne Gore je data konačna prilika da u 
kratkom roku provjeri mogućnosti daljeg upravljanja Elektroprivredom Crne Gore. Poštujući jasan 
interes Vlade Crne Gore da Elektroprivreda mora biti nosilac razvoja, ali i poštujući činjenicu da su 
i država Crna Gora i A2A podjednako akcionari u Elektroprivredi, interes je i da uloženi kapital 
mora imati svoj povrat. A2A i Vlada Crne Gore smatraju da još uvijek postoji prostor da se razmotri 
mogućnost nastavka dugoročnog partnerstva.  
 Sam Aneks ugovora, osim što omogućava produžetak na šest mjeseci,  garantuje i 
konstruktivan odnos prema projektu izgradnje drugog bloka i ostalim prioritetnim projektima za 
koje je namjera obje strane da otpočne njihova realizacija u ovom periodu do 30. juna 2017. 
godine i u materijalu koji je usvojila Vlada i dostavljen Parlamentu može se vidjeti da su se strane 
usaglasile koje su to odluke potrebne, koje je to odluke potrebno donijeti u ovom periodu kako bi 
došlo do realizacije, između ostalog, i prioritetnog projekta izgradnje drugog bloka 
Termoelektrane.  Ti su rokovi jasno usaglašeni i svi su do perioda 30. juna. 
 Ono što je različito u ovom aneksu u odnosu na postojeći ugovor je to da su se strane 
složile i pokazale dobru volju da se u narednom periodu može razgovarati o umanjenju Put opcije 
koja je bila predviđena osnovnim ugovorom. Bez obzira na ishod partnerstva smatrali smo da je to 
dobar impuls našeg partnera da se u narednom periodu može razgovarati o umanjenju Put opcije. 
 Naravno ukoliko uvaženi poslanici imaju dodatnih pitanja ja sam tu na raspolaganju da do u 
detalje objasnim o čemu se radi u samom Aneksu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:51:10) 
 
 Hvala vam.  
 Da li izvjestilac odbora želi riječ? Ne želi. Onda prelazimo na diskusiju. 
 Za riječ se javio poslanik Bogdan Fatić, izvolite. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (06.03.17 12:51:18) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane kolegenice i kolege poslanici, uvažene građanke i 
građani Crne Gore,  
 Strateški cilj u energetici je obezbeđivanje elektroenergetske nezavisnosti države i 



poboljšanje sigurnosti snabdijevanja potrošača. Da bi se došlo do ovog cilja neophodno je ubrzati 
investiciju u energetskom sektoru. Tu prevashodno mislim na što skoriji početak izgradnje bloka 
dva Termoelektrane Pljevlja.  
 Usvajanjem odluke o prihvatanju Aneksa1 akcionarskog Ugovora između države Crne Gore 
i A2A sa Predlogom Aneksa1 Ugovora akcionara se produžava ugovor sa akcionarom A2A do 30. 
juna 2017. godine, a gdje je prethodnim akcionarskom ugovorom od 29. avgusta 2016. godine bio 
utvrđen datum 31. decembar 2016. godine. Na taj način se daje mogućnost nalaženja zajedničkog 
interesa za nastavak saradnje u periodu od  šest mjeseci. A2A je vlasnik 41,7% akcija u 
Elektroprivredi Crne Gore, država je većinski vlasnik s učešćem od 57% akcija. Podsjetiću da je 
A2A kupila akcije  Elektroprivrede Crne Gore 2009. godine po cijeni od 8,4 eura po akciji što je bila 
10% veća cijena od nominalne. Ukupno su za 43,7% akcija Elektroprivredi Crne Gore uplatili 434 
000 000 eura. Mogu reći da se radilo o strateškom partneru koji je Crnu Goru među prvima 
prepoznao kao pogodnu lokaciju za investicije.  
 Da napomenem da u slučaju  Put opcije odnosno izlaska A2A iz Elektroprivrede Crne Gore 
cijena po akciji bi bila 4,565 eura po akciji što za ukupno od 54 785 000 i 75 akcija iznosi 250 000 
000 eura uz mogućnost otplate u sedam rata počev od 1.maja 2018.godine.  
 U poslednjih četiri godine Elektroprivreda  Crne Gore posluje sa profitom. Ukupan profit u 
poslednjih četiri godine je oko 70 000 000 eura. Prosječan profit kompanije se kreće između 25 i 
35 000 000 eura. Elektroprivreda Crna Gora na svojim računima ima preko 240 000 000 eura što 
je odlična baza za pojačane investicije i ako bude potrebno potpuno samostalno u realizaciju bloka 
2 Termoelektrane Pljevlja.  
 Gubitci u distributivnoj mreži su prošle godine iznosili malo preko 15%. 2011. godine  su bili 
21%, a plan je da do  2021.godine se dođe do 9,9%. Naplata je već četiri godine iznad 100%. 
Prošle godine je bila 103,5% što znači da se naplaćuje i zaostali dug. Implementiran je 
najsavremeniji sistem očitavanja brojila za oko 260 000 potrošača. Ovo je ujedno odlična baza za 
otvaranje tržišta  rada. Ukupan broj brojila u distributivnom sistemu je 345 000. Prosječno 
mjesečno primanje je 870 eura, a ukupna  izdvajanja za zaposlene na godinšnjem nivou iznosi 
oko 46 000 000 eura. Ukupno je zapoosleno 2305 osoba, a od toga samo 29 na određeno radno 
vrijeme, a kompanija izdvaja preko 22 000 000 eura za rješavanje stambenih potreba zaposlenih. 
Prosječna ... to je dobit preduzeća, ne uzimajući u obzir rashode, kamata, poreze i amortizaciju 
preduzeća, se kreće od 65 do 85 000 000  eura u zavisnosti od strukture proizvodnje odnosno 
učešća hidropotencijala.  
 Želim da napomenem da je proizvodnja Termoelektrane Pljevlja povećana za oko 100 gb 
časova, a cijenu uglja koju Elektroprivreda Crne Gore  trenutno plaća Rudniku uglja Pljevlja je 25,2 
eura po toni, za kalorijsku vrijednost  9, 211 kilo džula po kg. 
 Polazne osnove za dalje napredovanje ove kompanije su planirana povećanja potrošnje 
električne energije za 2% godišnje, korišćenje kabla za trgovinu električnom energijom prema Italiji 
sa maržom od 0,75 eura po mv času i sa količinom od 0,5 ... časa... energije. Kretanje cijena 
električne energije definisana su u skladu sa .... Rast cijene je sa  43 eura po mgb času koliko se 
očekuje u 2017. godini do 60 eura po mgb času koliko se očekuje u 2020.godini.  
 Sve ovo ukazuje da se radi o kompaniji od strateškog interesa za dalji razvoj Crne Gore i 
da ne treba nikako odustati od strateških projekata za Crnu Goru. Tu prevashodno mislim na blok 
2 Termoelektrane i da ova kompanije predstavlja generator daljeg razvoja Crne Gore.  
 Na kraju, prava na akcije koje je A2A stekla 2009. godine važe neograničeno, tako da A2A, 
ako bude izlazila izaći će svojom voljom i pod uslovima do kojih se došlo pregovorima. U vezi sa 
tim važno je napomenuti da država ako joj kupac ne odgovara može iskoristiti pravo preče 
kupovine. Pravo preče kupovine ostaje na snazi i kad istekne ugovor.  
 Prema tome Klub Demokratske partije socijalista će podržati ovu odluku. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 12:56:14) 
 
 Hvala vama poslaniče  Fatiću. 
 Riječ ima poslanik Predrag Sekulić. 
 Izvolite. 



 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (06.03.17 12:56:27) 
 
 Hvala vam gospodine predsjedniče. 
 Poštovana ministarko Sekulić, uvažene kolege,  
 Uz malo podsjećanje da smo o osnovnom ugovoru raspravljali prije nekoliko mjeseci, 
mislim da je prilika da se zajedno svi podsjetimo šta je to što je prethodnih osam godina obilježilo 
saradnju kompanije A2A sa Elektroprivredom Crne Gore.  
 Dva su osnovna razloga za to. Prvi je prije svega zbog činjenice da je Elektroprivreda Crne 
Gore najznačajnije privredno društvo u kojem Vlada Crne Gore ima udjela i akcije, a drugo je 
činjenica da imamo oprečna razmišljanja u dijelu javnosti Crne Gore.  
 Dozvolite samo da podsjetim iako je kolega Fatić to veoma lijepo iznio, da je  italijanska   
kompanija A2A kupila akcije na crnogorskom tržištu akcija, kako od Vlade tako i od manjih 
akcionara, ali i od fondova za nešto više i od 400 000 000 eura. Od toga podsjećam mali akcionari 
su dobili, odnosno građani Crne Gore dobili su više od 100 000 000. Takođe podsjetimo se svi 
zajedno kakva je bila Elektroprivreda prije osam godina, prije strateškog partnerstva sa 
italijanskom kompanijom u odnosu na  ono što je danas. Prije svega dozvolite da kažemo da 
danas imamo stabilnije i sigurnije snabdijevanje električnom energijom. To nije tako zanemarljivo s 
obzirom na sezonske oscilacije i činjenicu da je Cnrna Gora, prije svega, turistička destinacija i 
smatram da sve ono što nam se nekad ranije dešavalo kad je u pitanju snabdijevanje električnom 
energijom sada zaista imamo veliku sigurnost. To zahvaljujući prije svega činjenici da su naše 
kolege iz Elektroprivrede Crne Gore, ali i italijanska kompanija uložili više od 100 000 000 u 
proteklih osam godina za sigurnije snabdijevanje električnom energijom.  
 Takođe treba podsjetiti da smo veoma blizu početka izgradnje drugog bloka 
Termoelektrane Pljevlja. Ovim ugovorom to se samo nastavlja. Sa jedne strane dobićemo 
strateškog partnera, a sa druge strane otprilike da se prisjetimo da će to, ne samo poboljšati 
snabdijevanje električnom energijom, odnosno ostvariti ono što je vjekovni san, pitanje energetske 
stabilnosti i nezavisnosti Crne Gore, sa jedne strane, a sa druge strane i doprinijeti rješavanju 
ekoloških problema u Pljevljima.  
 80-tih godina kad je urađen prvi blok Termoelektrane Pljevlja, takođe malo podsjećanje, to 
je radila ondašnja velika Jugoslavija. Tada je urađen projekat i za drugu fazu. Urađeno je više od 
30% infrastrukture, međutim u to vrijeme tadašnja Jugoslavija nije imala dovoljno  snage da završi 
taj projekat, tako da o razvoju Termoelektrane odnosno o izgradnji  drugog bloka Termoelektrane 
govorimo sad. Takođe ne treba zaboraviti da se u Elektroprivredi Crne Gore strateški razmišlja o 
narednim projektima, prije svega prevođenju vode rijeke Zete u jezeru Krupac sa jedne strane, a 
isto tako i korišćenje hidropotencijala Lima. Tako da čini mi se  sve su ovo stvari koje negdje 
govore u prilog tome da strateško partnerstvo kompanije A2A i Elektroprivrede Crne Gore treba 
nastaviti, iako nam je, kažem još jedanput, puno toga i do sada pozitivnoga donijelo. Naravno ono 
što, jedno je želja i naša želja da se to strateško partnerstvno nastavi, vjerujem da je tu želju 
iskazala i Vlada Crne Gore, ali i čelni ljudi Elektroprivrede Crne Gore, a sa druge strane ukoliko 
dođe do prekida tog partnerstva sada se nalazimo u mnogo povoljnijoj situaciji od one koju smo 
imali sa osnovnim ugovorom iz 2008.godine.  
 Kolega Fatić je podsjetio, nije zgorega napomenuti još jedanput. Izlazna opcija bi nas 
koštala, Elektroprivredu Crne Gore, odnosno državu Crnu Goru 250 000 000 eura, što je u 
mnogome manje u odnosu na ono što je italijanska kompanija uložila u kopovinu akcija prije osam 
godina. Sa druge strane ne treba zaboraviti da Vlada Crne Gore ima pravo preče kupovine. To je 
veoma značajno iz prostog razloga što možemo sami  da kažemo da nam partner kojima bi 
eventualno italijanska kompanija prodala akcije ne odgovaraju ili nije dovoljno kredibilan i u tom 
trenutku imamo pravo preče kupovine sa osam godišnjih rata. Prva godišnja rata bi trebala, sa 
produžetkom ovog ugovora, da bude negdje tek 2018.godine. Tako da kaže, još jedanput s 
obzirom da je ovo samo produženje osnovnog ugovora o kojem smo rasrpavljali prije nekih sedam 
ili osma mjeseci, zaista vrijedni napori Vlade Crne Gore, kada govorimo o zaštiti interesa Vlade 
Crne Gore, odnosno države Crne Gore u Elektroprivredi,  sa jedne strane, a sa druge strane 
zaista još jedanput podsjećam na sve one dobre stvari koje se dešavaju u Elektroprivredi u 



poslednjih nekoliko godina. I naravno, očekujem podršku Skupštine Crne Gore za produžetak 
aneks ugovora. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:01:07) 
 
 Hvala vama, poslaniče Sekulić. 
 Za riječ se javio poslanik Filip Vuković. 
 Izvolite. 
 
 
 FILIP VUKOVIĆ (06.03.17 13:01:13) 
 
 Poštovani predsjedniče, gospodo potpredsjednici, kolege i koleginice,  
 Vrlo teško je pričati na temu koja je mala, a važna. Počeću od kolege Sekulića tako blizu 
drugi blok, a tako daleko i upravo je to suština možda i ovoga aneksa. Drugi blok Termoelektrane 
nije napravljen zato što je tadašnji predsjednik Jugoslavije preminuo i Jugoslavija ulazi u političku 
nestabilnost.  
 Kad je rađen prvi blok postojala je strategija i projekti da se napravi i drugi blok. Zbog 
političke nestabilnosti tadašnje kreditne linije, mislim da su bili neki arapski krediti, su prestale i nije 
napravljen drugi blok, 1982.godine je pušten sadašnji blok, ovaj sledeći nije napravljen ni do 
današnjeg dana. Aneks o kome mi danas raspravljamo praktično je dokument kojim dobijamo na 
vremenu i mi kao Crna Gora i naravno Kompanija A2. Znači u prethodnom periodu nijesmo uspjeli 
ni mi ni oni da nađemo kupca za akcije odnosno nijesmo uspjeli da obezbijedimo finansiranje tog 
drugog bloka. To da Elektroprivreda može sama da finansira drugi blok ja mislim da to je daleko 
od istine. S obzirom da to nije samo finansiranje izgradnje drugog bloka, to su i jako značajna 
sredstva za ulaganje u ležišta uglja, odnosno sadašnji Rudnik uglja ili neka druga ležišta koja bi 
služila kao baza energetska za rad obadva bloka. 
 Aneksom ćemo dobiti, znači ključno vrijeme, odnosno formalizovaćemo ovaj odnos i u 
narednom periodu, odnosno u prvih pola godine tekuće godine, a nadam se da svi oni koji žele 
dobro Crnoj Gori shvatiće da je politička stabilnost uslov bilo kakve ekonomske stabilnosti, a 
pogotovo u oblasti energetike.  
 S obzirom da  sredstva koja se ulažu u energetiku nijesu po sistemu brzog povraćaja. Znači 
nose mnogo rizika i jako sporo se taj novac vraća, čak bi se usudio da kažem da je ključ 
crnogorske ekonomije upravo u ovoj privrednoj grani, to jest grani energetike. Crna Gora može da 
izgradi taj termoenergetski izvor mnogo lakše, mnogo prije nego razmišljanja o hidroenergiji. 
Velike nacije prave velike hidroelektrane. Mi smo svakako  mala nacija i svaki pokušaj izgradnje 
hidroelektrana tih velikih snaga je vrlo diskutabilan i mislim da, ukoliko želimo da izbjegnemo 
situaciju koju smo imali oko Nove godine kada smo došli praktično na prag restrikcije  iz razloga 
što su naše dvije hidroelektrane  bile bez vode u jezerima, Termoelektrana je bila na minimumu 
zaliha uglja na deponiju, u okruženju je postojala električna energije, ali je dostizala neviđene 
cijene koje vjerovatno nikada nijesu bile u našem tržištu. Znači, ako želimo da izbjegnemo takvu 
situaciju potrebno je da obezbijedimo političku stabilnost koja bi sigurno dovela ozbiljne investitore 
ili ako bi i mi bili investitori onda bi znatno lakše i po mnogo nižim cijenama nabavili novac za 
izgradnju, odnosno stabilizaciju energetike Crne Gore. Tako da svakako anex je neophodan, 
koristan i služi i nama i investitoru, odnosno našem sadašnjem partneru Kompaniji A2. Toliko i 
hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:05:37) 
 
 Hvala poslaničke Vukoviću. 
 Da li se neko još javlja za riječ? 
 Poslanik Vujica Lazorić. Izvolite. 
 



 
 VUJICA LAZOVIĆ (06.03.17 13:05:46) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Uvažene dame i gospodo poslanici, poštovani građani, 
 Evo danas je bila prilika da poslije nekoliko mjeseci ponovo razmatramo našu stratešku 
saradnju sa italijanskom kompanojom A2A i to je razlog zašto je Ministarstvo ekonomije odnosno 
Vlada Crne Gore predložila parlamentu Aneks I.  
 Pitanje energetike je veoma osjetljivo pitanje i mi Socijaldemokrate u razvojnom smislu tom 
pitanju posvećujemo veoma veliku pažnju. Zato sam se i javio ne u namjeri da ponovim ovo što su 
uvažene kolege saopštile oko dobrog posla koji smo prije nekoliko godina napravili potpisujući 
osnovni ugovor sa italijanskom kompanijom A2A poslije međunarodno sprovedenog tendera, nego 
prosto u namjeri da pošaljem nekoliko apela prema Vladi i prema Elektroprivredi Crne Gore.  
 Prvo, nije dobro što produžujemo ugovor kroz ovaj aneks što bi Englezi rekli temporary - 
privremeno, jer za nekoliko mjeseci će taj ugovor isteći i ponovo ćemo biti u prilici da naše odnose 
sa italijanskim partnerom moramo regulisati na neki dugoročni način. Ali, u ovom momentu ovo je 
neka mjera prepoznavanja zajedničkih interesa. Njihov  interes jeste da omoguće što je moguće 
veći povrat uloženih sredstava, a zasad gotovo da ništa nijesu od uloženog vratili, a naš je interes 
da energetski projekti teku nesmetano, a to je izgradnja Drugog bloka Termoelektrane.   
 U tom smislu, ovo što je kolega Vuković saopštio, mislim da Elektroprivreda s obzirom da 
na svojim računima ima oko 240 miliona eura može ući u ovaj projekat možda uz dodatno 
minimalno kreditno zaduženje, a kompanija sa takvim ekonomskim potencijalom bez ikakvih 
problema to može uraditi i moj apel  Elektropviredi Crne Gore i Vladi Crne Gore, da se oroči 
vrijeme kada prvorangirana kompanija za  izvođenje radova na izgradnji Drugog bloka 
Termoelektrane i za obezbjeđivanje finansijske konstrukcije treba dostaviti tu funkcionarsku   
konstrukciju. Dakle, jer ne možemo dovijeka čekati Škoda Prahu da pronađe finansiranje za ovaj 
projekat. Mi gubimo vrijeme, to je dragocjeno vrijeme imamo potencijala, imamo finansijskog 
potencijala i mislim da bi trebalo definisati neki realan termin poslije kojeg bi Elektroprivreda Crne 
Gore i Vlada Crne Gore ušli u realizaciju projekta sopstvenim snagama da tako kažem.  Mislim da 
bi to bio i signal i partneru koji kroz ovaj, govorim o A2A koji kroz ovaj aneks bezuslovno podržava 
u ovom roku izgradnju Drugog bloka Termoelektrane. Moramo uvažavati partnera bez obzira što u 
nekim detaljima možemo biti i ljuti na njega, ali ga moramo uvažavati zbog toga što je to strateški 
partner, što je to najveći investitor do sada u ekonomiji Crne Gore, jer 2009.godine da podsjetim 
skoro 450 miliona eura je uložio kupujući akcije Elektroprivrede Crne Gore. Mi smo sačuvali 
većinsko vlasništvo, većinsko državno vlasništvo u Elektroprivredi Crne Gore je sačuvano trajno, 
da ne bude zabune oni su tad uložili 450 miliona eura, a sad su spremni kroz Put opciju da 
prihvate  da im se to isplati na sedam godina u ukupnom iznosu od 250 miliona eura, što ako bi se 
po neto sadašnjoj vrijednosti diskontovalo na današnji dan je mnogo ispod 250 miliona čak možda 
ispod 200 miliona eura. Tako da u tom smislu možemo reći da je država Crna Gora maksimalno 
zaštitila svoje interese, to radimo i kroz ovaj Aneks ugovora, ali normalno ne smijemo sad biti 
pasivni, sjedjeti skrštenih ruku i čekati partnera da on realizuje svoje interese itd.  
 Postoje informacije i polu-informacije da on traži kompaniju  kojoj će prodati svoje akcije i tu 
su maksimalno zaštitili svoje interese. Dakle, država je većinski vlasnik i mi ćemo upravljati 
Elektroprivredom, normalno ne može prodati pravo upravljanja sa prodajom akcija. Ukoliko neko 
želi da dobije i pravo upravljanja mora razgovarati sa državom tako da je država odnosno Vlada 
ponovo na potezu u tom smislu mislim da treba podržati ovaj Aneks ugovora.  Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:10:14) 
 
 Hvala vama poslaniče Lazović. 
 Da li se još neko javlja za riječ? Ne. 
 Pitam predlagača da li želi da se obrati? Ne želi. U redu. 
 Konstatujem da je pretres i po ovom pitanju završen.  
 Sad ja predlažem sljedeće. 



 Sljedeća tačka je Izbor i imenovanja. 
 Pošto se Izbori i imenovanja  glasaju jedno za drugim, ja predlažem sad da pređemo na 
izjašnjavanju o predlozima akata za koje smo obavili pretres.  
 Zamolio bih da se poslanici vrate u plenarnu salu ko je van. Pozovite ih. Molim službu  da ih 
pozovu odmah. U redu kolege. 
 Prvo - Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Sporazuma o mjerama 
države luke za sprječavanje, suzbijanje i otklanjanje nezakonitog, neprijavljenog i neregulisanog 
ribolova. O ovom pitanju odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam.  
 Glasao je 41 poslanik. Svi su glasali za, pa konstatujem da je Skupština usvojila Predlog 
zakona o potvrđivanju Sporazuma o mjerama države luke za sprječavanje, suzbijanje i otklanjanje 
nezakonitog, neprijavljenog i neregulisanog ribolova.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o drugoj tački dnevnog reda - Predlog zakona o potvrđivanju 
Sporazuma o osnivanju Regionalne kancelarije za saradnju mladih. Odlučuje se većinom glasova 
prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje predlog zakona u cjelini.  
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog 
zakona o potvrđivanju sporazuma o osnivanju regionalne kancelarije za saradnju mladih. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o trećoj tački dnevnog reda - Predlog zakon o potvrđivanju 
sporazuma između Evropske zajednice za atomsku energiju i država nečlanica Evropske unije o 
učešću država nečlanica Evropske unije u sistemu zajednice za ranu razmjenu informacija u 
slučaju radiološkog vanrednog događaja. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje predlog zakona u cjelini.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je Skupština usvojila 
Predlog zakona o potvrđivanju sporazuma između Evropske zajednice za atomsku energiju i 
država nečlanica Evropske unije o učešću država nečlanica Evropske unije u sistemu zajednice 
za ranu razmjenu informacija u slučaju radiološkog vanrednog događaja.  
 Prelazimo na izjašnjavanje po četvrtoj tački dnevnog reda, Predlog zakona o potvrđivanju 
konvencija međunarodne organizacije rada  o zaštiti i zdravlju na radu lučki radnici broj152. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje predlog zakona u cjelini. 
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je Skupština usvojila predlo 
zakona o potvrđivanju Konvencije međunarodne organizacije rada o zaštiti i zdravlju na radu lučki 
radnici broj 152.  
 Prelazimo na izjašnjavanje po petoj tački, Predlog zakona o potvrđivanju konvencije 
međunarodne organizcije rada o identifikacionim dokumentima pomoraca revidirana broj 185. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje predlog zakona u cjelini. 
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je Skupština usvojila 
Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije međunarodne organizacije rada o identifikacionim 
dokumentima pomoraca 185.  
 Prelazimo na izjašnjavanje povodom predloga odluke o prihvatanju aneksa 1 akcionarskog 
ugovora između države Crne Gore i A2A. Ovdje se odlučuje većinom glasova svih poslanika. 
Stavljam na glasanje predlog odluke u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. Sastavni dio predloga odluke je jedan amandman Zakonodavnog odbora. 
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog 
odluke o prihvatanju aneksa 1 akcionarskog ugovora između države Crne Gore i A2A.  
 Poštovane kolege, sada prelazimo na tačku sedam, izbor i imenovanja.  
 U okviru ove tačke imamo nekoliko predloga i to:  
 Imenovanje predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku, imenovanje Senata, 
člana Senata Državne revizorske institucije i imenovanje dva vice guvernera Centralne banke 
Crne Gore.  
 Prelazimo na rad o imenovanju predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku. 
Podsjećam da je Vlada Crne Gore na osnovu člana 30 stav 1 Zakona o energetici podnijela 
predlog da se za predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku imenuje Branislav 



Prelević. Ovlašćeni predstavnici Vlade su Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i Igor Noveljić, 
državni sekretar u Ministarstvu ekonomije. Otvaram pretres. Da li predstavnik Vlade želi dati 
dopunsko obrazloženje?  
 Izvolite, ministarka Sekulić. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (06.03.17 13:17:57) 
 
 Gospodine predsjedniče, 
 Kao što ste rekli u skladu sa sa članom 31 Zakona o energetici Vlada Crne Gore je na 
sjednici od 06.oktobra 2016.godine donijela rješenje o imenovanju komisije za rangiranje 
kandidata za predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku u sastavu predstavnika 
Vlade, predstavnika crnogorske Akademije nauka i umjetnosti, predstavnika Univerziteta, 
predstavnice Privredne komore i predstavnika Skupštine Crne Gore. Komisija je održala dva 
sastanka i u vezi sa kandidatima prijavljenim na konkurs konstatovala sledeće: 
 U utvrđenom roku prijavila su se četiri kandidata i na osnovu izvršenog detaljnog uvida u 
dokumentaciju prijavljenih kandidata predsjednik i članovi komisije su saopštili svoje predloge za 
rang listu kandidata uz obrazloženje. Na osnovu tih predloga komisija je utvrdila sledeći predlog 
rang liste kandidata za predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku gdje je na  prvom 
mjestu gospodin Branislav Prelević, na drugom Miroslav Vukčević, na trećem Momir Škopelje i na 
četvrtom gospodin Slavko Burić.  
 Komisija je pregledala dokumentaciju dostavljenu od strane četiri kandidata i konstatovala 
da su svi prijavljeni kandidati dostavili sve dokaze o ispunjavanju uslova za obavljanje ove 
funkcije. Na osnovu tih predloga komisija je utvrdila navedeni predlog rang liste kandidata za 
predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku i u skladu sa tim izvještaj dostavila Vladi 
koji je dalje dostavljen u skupštinsku proceduru.  
 Gospodin Branislav Prelević koji je prvi na rang listi komisije i koji je predložen za 
predsjednika Odbora agencije je doktorant na doktorskim studijama na Fakultetu za međunarodnu 
ekonomiju, finansije i biznis. Stručni naziv diplomiranog ekonomiste stekao je 1988.godine na 
Ekonomskom fakultetu u Podgorici, a akademski stepen magistar nauka iz oblasti upravljanja u 
energetici stekao je 2009.godine na norveškom Fakultetu za menadžment u Oslu. On ima bogato 
radno iskukstvo u svojoj struci kako na ekspertskim i konsultantskim poslovima tako i na 
rukovodećim i upravljačkim poslovima, a funkciju člana Odbora regulatorne agencije obavlja od 
jula 2011.godine. Veoma je aktivan učesnik u međunarodnim organizacijama iz oblasti energetike, 
a posebno bih napomenula da je predsjednik Regulatornog odbora energetske zajednice od 
decembra 2013. godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:20:18) 
 
 Hvala, ministarko Sekulić. 
 Da li se neko javlja za riječ?  
 Ako se niko ne javlja za riječ, konstatujem da smo završili pretres i prelazimo na 
izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Izvolite. 
 Probajte svi još jednom, zato što ovdje moramo da imamo da ukupno glasa 41, nije 
neophodno da kandidat dobije 41, a nemamo pregled ko nije glasao kao u našoj plenarnoj sali u 
Podgorici.  
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za. Konstatujem da je predlog usvojen i za 
predsjednika Odbora regulatorne agencije za energetiku imenovan je Branislav Prelević. Ja mu 
čestitam.  
 Sledeće u okviru tačke izbor i imenovanja jeste imenovanje člana Senata Državne 
revizorske institucije. Podsjećam da je Odbor za ekonomiju, finansije i budžet saglasno članu 33 
Zakona o Državnoj revizorskoj instituciji podnio predlog odluke o imenovanju člana Senata 
Državne revizorske institucije. Odbor je predložio da se za člana Senata Državne revizorske 
institucije imenuje Zoran Jelić.  



 Izvjestilac Odbora za ekonomiju, finansije i budžet je doktor Vujica Lazović, predsjednik 
odbora. Da li želi riječ? 
 Izvolite..... 
 Izvolite, poslaniče. 
 
 
 VUJICA LAZOVIĆ (06.03.17 13:22:21) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Samo par kratkih napomena koje idu kao obrazloženje ovog predloga Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. Mi smo u skladu sa zakonom cijelu proceduru sproveli maksimalno 
transparentno. Kada ovo kažem, želim da saopštim sledeće. Članom 33 Zakona o Državnoj 
revizorskoj instituciji određeno je da članove Senata Državne revizorske institucije imenuje i 
razrješava Skupština na predlog nadležnog radnog tijela za poslove finansija, a to je u ovom 
slučaju Odbor za ekonomiju, finansije i budžet.  
 S tim u vezi, Odbor je na 5. sjednici koja je održana 18. januara 2017. odlučio da se 20. 
januara 2017. godine raspiše javni poziv za imenovanje jednog člana Senata DRI s rokom za 
podnošenje prijave od 15 dana od poslednjeg dana objavljivanja. Javni poziv za imenovanje 
jednog člana Senata DRI objavljen je 20. januara 2017. na internet stranici Skupštine Crne Gore, 
21. januara 2017. u dnevnim listovima Pobjeda, Dnevne novine Dan, Nezavisni dnevnik Vijesti, a 
26. januara 2017. godine u Nedeljniku na albanskom jeziku Koha Javore. Rok za podnošenje 
prijave na javni poziv istekao je zaključno sa 10. februarom 2017. godine i na javni poziv prijave je 
podnijelo pet kandidata i to Neli Ćuković, Sonja Smolović, Zoran Jelić, Milan Kastratović i 
Aleksandar Vučinić. Članom 32 Zakona o Državnoj revizorskoj instituciji određeno je da za člana 
Senata može biti imenovan crnogorski državljanin, diplomirani pravnik ili diplomirani ekonomista 
koji pored opštih uslova utvrđenih zakonom ispunjava i posebne uslove.  
 Zbog toga, mi smo se dogovorili na 6. sjednici Odbora da članovi Senata Jovanka Laličić i 
Branko Čavor zajedno s predstavnicima Sekretarijata Odbora pregledaju dostavljenu 
dokumentaciju i da u vezi s tim provjere formalne uslove da li su kandidati koji su dostavili 
dokumentaciju ispunili te uslove koji su predviđeni zakonom. Oni su nas obavijestili da je u odnosu 
na podnijete prijave zatražena dopuna dokumentacije za tri kandidata i to za Neli Ćuković, Sonju 
Smolović i Milana Kastratovića i zatražena dopuna dokumentacije je dostavljena.  
 Takođe, u skladu sa članom 42 i 78 Zakona o sprečavanju korupcije, Agencija za 
sprečavanje korupcije je obavijestila Odbor dopisom od 24. februara 2017. godine da je provjerom 
u službenoj evidenciji Agencije za sprečavanje korupcije Crne Gore utvrđeno da niko od gore 
navedenih kandidata nije razriješen sa javne funkcije u poslednje četiri godine u svojstvu javnog 
funkcionera, što je, takođe, bio jedan od bitnih uslova, odnosno podataka za konačno 
opredjeljivanje Odbora.  
 Takođe, na 7. sjednici Odbora smo odlučili da u cilju utvrđivanja Predloga odluke o 
imenovanju članova Senata Državne revizorske institucije održimo konsultativno saslušanje i to u 
skladu sa članom 73 stav 4 Poslovnika Skupštine Crne Gore. Na 8. sjednici koja je održana 1. 
marta ove godine održano je navedeno konsultativno saslušanje prijavljenih kandidata. Članovi 
Odbora bili su u prilici da se informišu o tome kako kandidati vide strategiju budućeg razvoja 
Državne revizorske institucije, kako posmatraju poziciju Državne revizorske institucije u pogledu 
međunarodnih odnosa, evropskih integracija, a posebno kako doživljavaju sadašnje relacije 
Državne revizorske institucije i Skupštine Crne Gore, kao i njihove predloge za unapređenje same 
institucije i tih odnosa. Na konsultativnom saslušanju, članovi Odbora su kandidatima postavljali i 
dodatna pitanja. Nakon saslušanja kandidata, Odbor je jednoglasno sa sedam glasova za odlučio 
da predloži Skupštini Crne Gore da za člana Senata Državne revizorske institucije imenuje Zorana 
Jelića i po osnovu toga tako smo to proslijedili parlamentu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:26:12) 
 
 Hvala, poslaniče Lazoviću.  



 Ko se još javlja za riječ?  
 Poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG RADUNOVIĆ (06.03.17 13:26:24) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, potpredsjednici, koleginice i kolege poslanici, uvaženi 
građani,  
 Čuli smo od predsjednika Odbora za ekonomiju, finansije i budžet da je Odbor jednoglasno 
odlučio da predloži Skupštini Crne Gore da se za člana Senata Državne revizorske institucije 
imenuje gospodin Zoran Jelić.  
 Zoran Jelić je diplomirani ekonomista, čovjek sa zavidnom biografijom, otpočevši svoju 
profesionalnu  karijeru u nekadašnjem .... Savezne Republike Crne Gore, potom je bio direktor 
Biroa rada Podgorica prvo kao pomoćnik generalnog direktora Zavoda za zapošljavanje Crne 
Gore, a zatim i kao generalni direktor i dao je puni doprinos primjeni, razvoju i unapređenju 
aktivnih mjera u zapošljavanju. Ono što mislim da ga posebno preporučuje i zbog čega sam se i 
javio je njegov poslanički angažman u prethodnom periodu. U periodu od 2008. do 2016. godine 
bio je poslanik u Skupštini Crne Gore, aktivno je participirao u razmatranju i usvajanju završnog 
računa budžeta Crne Gore, zatim finansijskim pravima i obavezama Crne Gore, razmatranju i 
usvajanju revizorskih izvještaja Državne revizorske institucije, zatim zakonskih predloga o 
porezima i drugih dadžbinama, carinama, bankama itd.  
 Poštujući njegov prepoznatljivi profesionalni angažman, njegov visok nivo organizacionih 
sposobnosti, njegove spremnosti preuzimanja pune odgovornosti u donošenju i sprovođenju 
odluka, Klub Demokratske partije socijalista će podržati Predlog Odbora da se za člana Senata 
Državne revizorske institucije imenuje gospodin Zoran Jelić. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:28:06) 
 
 Hvala vam, poslaniče Radunoviću.  
 Da li se još neko javlja za riječ? Ako ne, konstatujem da smo završili pretres. 
 Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
Stavljam na glasanje Predlog odluke o imenovanju člana Senata Državne revizorske institucije. 
Izvolite, kolege. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svih 41 za. Konstatujem da je Predlog odluke usvojen i 
za člana Senata Državne revizorske institucije imenovan je Zoran Jelić. Čestitam.  
 Prelazimo na imenovanje dva viceguvernera Centralne banke Crne Gore. Podsjećam da je 
saglasno članu 50 stav 3 Zakonom o Centralnoj banci Crne Gore guverner Centralne banke Crne 
Gore podnio predloge da se za viceguvernera za finansijsku stabilnost i platni promet imenuje dr 
Nikola Fabris, a za viceguvernera za kontrolu bankarskog sistema imenuje dr Irena Radović.  
 Otvaram pretres. Da li guverner Centralne banke želi da obrazloži predloge? Da.  
 Ima riječ dr Radoje Žugić, guverner Centralne banke. Izvolite. 
 
 
 RADOJE ŽUGIĆ (06.03.17 13:29:30) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvaženi predsjedniče Skupštine, poslanice i poslanici, dame i gospodo,  
 Danas imam čast da predložim dva viceguvernera polazeći, prije svega, od njihovih 
impresivnih biografija koje smatram da su garant realizacije svih nadležnosti Centralne banke u 
budućem periodu, a znamo da nas čekaju ogromna iskušenja. 
 Shodno članu 50 stav 3 predlažem za viceguvernera za finansijsku stabilnost i platni 
promet dr Nikolu Fabrisa koji je rođen 1971. godine u Budvi, gdje je završio osnovnu i srednju 
školu. Diplomirao je na Ekonomskom fakultetu Univerziteta u Beogradu 1994. godine kao student 
generacije, a izabran je i za najboljeg studenta na društvenim smjerovima Univerziteta u 



Beogradu. Takođe, na istom fakultetu je magistrirao 1998. i doktorirao 2002. godine. Pohađao je 
veliki broj specijalističkih kurseva, a 14 godina je bio član Ekonomskog instituta u Beogradu. Deset 
godina je bio glavni ekonomista Centralne banke Crne Gore, a od maja 2013. godine obavlja i 
funkciju viceguvernera za finansijsku stabilnost i platni promet. Nešto više od godinu dana je, 
takođe, viceguverner za kontrolu bankarskog sistema. Redovni je profesor na Ekonomskom 
fakultetu u Beogradu, a od 2008. godine vrši dužnost zamjenika guvernera u Međunarodnom 
monetarnom fondu. Vrši i funkciju predsjednika Savjeta Statističkog sistema Crne Gore od 2013. 
godine, a bio je član Odbora direktora Centralne depozitarne agencije. Vlada ga je imenovala za 
pregovarača u četiri poglavlja - 4, 9, 17 i 18. Prije dolaska u Centralnu banku radio na preko 70 
makroekonomskih projekata kako u domaćim tako i u stranim institucijama. Takođe je bio 
angažovan i od renomiranih međunarodnih konsultantskih kuća poput Deloitte Touche, PE 
International, Euro consalting group, .... International solution i dr. Autor je ili koautor 11 
monografija i knjiga. Poslednja u tom nizu je ekonomska politika, njeni regionalni aspekti. Takođe 
je autor i koautor preko 90 naučno stručnih radova iz oblasti monetarne ekonomije, ekonomske 
politike, finansijskog sistema, tranzicije stranih direktnih investicija. Član je Redakcije časopisa 
Žurnal of Central banking theory and praktice pan economicus - ekonomski pogledi, a bio je i član 
redakcija ekonomskih kanala i konjukturnog barometra.  Član je naučnog društva ekonomista.  Po 
pozivu Evropske centralne banke održao je predavanje na temu -  ... europage under karen 
account deficit po pozivu Vudvord Vilson centra iz Vašingtona  održao predavanje na temu 
Evropska unija i zemlje jugoistočne Evrope. Na poziv Centr.... ekselens ... iz Ljubljane vodio je 
međunarodni kurs - central benking i yu .... Govori engleski jezik, oženjen je i ima ćerku.  
 Takođe, shodno članu 50 stav 3 predlažem za drugog viceguvernera za kontrolu 
bankarskog sistema dr Irenu Radović koja je rođena 78. godine u Podgorici a diplomirala na 
Ekonomskom fakultetu Crne Gore 2000. godine u oblasti međunarodne ekonomije i biznisa. 
Dobitnik je nagrade 19. decembar i nagrade Univerziteta Crne Gore. 
 Studije magistra iz međunarodnih odnosa završila je na Kraljevskom koledžu Univerziteta 
Kembridž 2002. godine na temu - Sudska praksa međunarodnog krivičnog tribunala za bivšu 
Jugoslaviju, dok je magistraturu ekonomskih nauka na temu - Evropska monetarna unija i euro 
stekla na Konzorcijumu za istraživanje i obrazovanje u primijenjenoj ekonomiji u Italiji 2003. 
godine. Odbranila je doktorsku disertaciju u oblasti monetarne ekonomije na Ekonomskom 
fakultetu Univerziteta Crne Gore 2009. godine na temu - Institucionalne performanse i održivost 
evropskog monetarnog projekta u kontekstu proširenja Evropske unije preporuke za Crnu Goru. 
 Od 2000. godine je angažovana na Ekonomskom fakultetu Univerziteta Crne Gore i 
izabrana je u zvanje docenta 2011. godine, takođe na našem fakultetu. 
 Profesionalnu karijeru je započela 2000. godine na mjestu demonstratora, potom saradnika 
u nastavi na Ekonomskom fakultetu Univerziteta, uz istovremeni aranžman u Ministarstvu 
inostranih poslova.  
 Na mjesto šefa Britanske kancelarije u Podgorici imenovana je 2003. godine kao 
predstavnik Vlade Velike Britanije u Crnoj Gori. Nakon proglašenja crnogorske nezavisnosti u 
novembru 2006. godine, preuzela je dužnost zamjenika britanskog ambasadora u Crnoj Gori u 
ambasadi Velike Britanije u Podgorici do odlaska na specijalizaciju na ... koledž Univerziteta 
Oxford u Velikoj Britaniji. 
 Od jula 2007. godine do oktobra 2010. godine vršila je funkciju pomoćnika ministra 
inostranih poslova zadužena za bilateralne odnose. 
 Za ambasadora Crne Gore u Francuskoj Knjaževini Monako i knjaževini Andori imenovana 
je oktobra 2010. godine i ovu dužnost vršila je pet godina. 
 U periodu 2011. do 2015. godine bila je i lični izaslanik predsjednika Crne Gore u stalnom 
savjetu Međunarodne organizacije za ....foniju i stalni delegat Crne Gore pri Međunarodnom birou 
za ekspozicije te zastupala Crnu Goru u drugim međunarodnim organizacijama sa sjedištem u 
Parizu.  
 Više puta je odlikovana, pored ostalog dva najznačajnija odlikovanja su zlatna medalja i 
povelja univerzalne lige za javno dobro iz Francuske, ali i odlikovanje Princ Albert II od Monaka 
koji je odlikovao 2014. godine ordenom Viteza reda svetog Karla najprestižnijim redom odlikovanja 
koje zaslužnim agencijama i državama dodjeljuje Knjaževina Monako ispred reda Grimaldi. 
 Autor je više naučno istraživačkih radova. Govori engleski, francuski i italijanski jezik, a 



služi se sa španskim, albanskim i arapskim. 
 Imao sam evo tu čast da vam predložim dvije impresivne biografije i, ponoviću, očekujem 
da ćemo u narednom periodu sa ovim kvalifikacijama značajno unaprijediti i nadležnost, i 
efikasnost, i rad Centralne banke Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.03.17 13:36:36) 
 
 Hvala vama gospodine Žugiću. 
 Da li se neko javlja za riječ? Ne 
 Ako se niko ne javlja za riječ, onda konstatujem da smo završili pretres i prelazimo na 
izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje predlog guvernera Centralne banke da se za viceguvernera za 
finansijsku stabilnost i platni promet imenuje dr Nikola Fabris.  
 Izvolite kolege. 
 Glasao je 41 poslanik, svih 41 su glasali za. Objavljujem da je predlog usvojen i za 
viceguvernera za finansijsku stabilnost i platni promet imenovan je dr Nikola Fabris. Ja mu 
čestitam. 
 Stavljam na glasanje predlog guvernera Centralne banke da se za viceguvernera za 
kontrolu bankarskog sistema imenuje dr  Irena Radović.   
 Izvolite. 
 Molim vas kolege, provjerite da li ste glasali. 
 Hvala. Konstatujem da je glasao 41 poslanik, svi su glasali za, pa objavljujem da je predlog 
usvojen i za viceguvernera za kontrolu bankarskog sistema imenovana je dr Irena Radović i ja joj 
čestitam. 
 Poštovane kolege, nisam zaboravio ono što sam obećao na prvoj sjednici. Znači ni danas 
nema naših kolega opozicionih poslanika. Često čujemo ili ponekad čujemo od njih kako rezultat 
njihovog bojkota daje sjajne rezultate. Ja zaista moram da kažem da je to očigledno vidljivo svima 
koji žele da vide da je rezultat njihovog bojkota 0, ali ćemo ih i dalje uporno pozivati i odgovorno i 
profesionalno, i kao što vidite, efikasno obavljati naš posao. 
 Ovim je prva sjednica prvog redovnog proljećnog zasijedanja u 2017. godini završena i ja 
vas pozivam na svečani koktel koji je priredio gradonačelnik Prijestonice naš ljubazni domaćin 
ovom prilikom.  Hvala. 
 


